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Sara Cedenman (S) tjg ersättare istället för Iréne Jonsson (S) 

Jan Nordlinder (S) tjg ersättare istället för Kristoffer Hansson (S) 

Kristina Michelson (S) 

Walle Olsson (S) 

Maria Fernmalm (S) 
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Magnus Florkölen (-) 

Thomas Svensk (SD) 

Magnus Nyholm (SD) 

Fredrik Röjd (LB) 

Jonny Mill (LB) 

Marie-Louise Hellström (LB) 

Kommunfullmäktiges protokoll 25 september
(Signerat, SHA-256 83B1A76E497406734930797ADCBCB25DE260EA78DCA6351082DD4697EA6BD5CC)

Sida 1 av 57



 

Kommunfullmäktige 

PROTOKOLL 

Sida 

2(56) 

Datum 

2023-09-25 

 

 

  
 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

     

 

 Ersättare 

Mona Änges (KD) 

Aden Musdaf Mubarak (S) 

 

Övriga deltagare Kommunrevisionens ordförande Björn Brink (C) § 103 

Kommundirektör Mikael Björk 

Administrativ chef Karin Höglund, sekreterare 

Justerare Kiki Furstedt och Roger Kastman 

Justeringens plats och tid Digital signering, 2023-10-02 
 

Underskrifter 

 Sekreterare 

  
Paragrafer §§ 98-122 

 Karin Höglund   

 Ordförande 

   

 Annelie Wallberg   

 Justerare 

   

 Kiki Furstedt och Roger Kastman   
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ANSLAGSBEVIS 

 

Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag. 

Forum Kommunfullmäktige 

Sammanträdesdatum 2023-09-25 

Datum för anslags upprättande 2023-10-03 

Datum för anslags nedtagande 2023-10-25 

Förvaringsplats för protokollet Kommunkansliet, plan 5 i Kommunhuset, Ljusdal 
 

Underskrift 

  

 Karin Höglund  
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Kungörelse av sammanträdet 

 

Dagens sammanträde har tillkännagivits genom en kungörelse 16 september 2023. 

Kungörelsen har ställts till varje ledamot och ersättare 16 september 2023 i enlighet 

med kommunfullmäktiges beslut. Kommunfullmäktige uttalar enhälligt att 

sammanträdet är i laga ordning kungjort.  

 

Ordföranden frågar om ej kungjorda men till dagens sammanträde anmälda två 

medborgarförslag  och ett informationsärende får upptas på dagordningen. Ordföranden 

finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  

 

Meddelanden 

 

Ordföranden meddelar att samhällsservicenämnden har beslutat bifalla ett 

medborgarförslag om att Los bibliotek ska ha öppet även under juli månad. Dnr KS 

450/2022 

 

Allmänhetens frågestund 

 

Karin Botås ställer följande frågor: 

1. Vad är status när det gäller det uppdrag som gavs Ljusdalshem 30/5 2023 att, med 

utgångspunkt i tidigare förstudie, ta fram ytterligare alternativ och 

kostnadsuppskattningar för ombyggnation och renovering av Färila skola? När ska 

uppdraget slutredovisas? 

2. Hur ser tidsplanen ut för att kunna ha ett färdigt beslutsunderlag och för när ett 

investeringsbeslut kan komma att fattas?  

Kommunstyrelsens ordförande Pernilla Färlin (M) svarar på frågorna. 

  

Ledamöternas korta frågor 

 

Jonas Rask-Samuelsson (C)  ställer en fråga kommunstyrelsens ordförande skulle vara 

intresserad av att gemensamt, partiöverskridande, agera mot riksdagen och dess partier 

för att påpeka vilken viktig roll studieförbunden har för vår kommun? 

 

Kommunstyrelsens ordförande Pernilla Färlin (M) svarar på frågan. 

 

Jonas Rask-Samuelsson (C) frågar om det kommer att komma ett reglemente på plats 

för att det under 2024 ska kunna ges ut stöd för enskilda vägar? 

 

Kommunstyrelsens ordförande Pernilla Färlin (M) svarar på frågan. 
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§ 98 Dnr KS-00431/2022  

Val av nämndemän vid Hälsinglands tingsrätt 2024-01-
01--2027-12-31 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1. Till nämndemän vid Hälsinglands tingsrätt väljs: 

 

Lars Arkegren (M), Josefin Bergen (M), Per Andersson (SD), Kjell Nilsson 

(S), Bertil Asplund (S), Clara Bergius (S), Mårten Züchner (V), Linda 

Vikström (L), Bo Hed (MP), Mats Westerberg (KD), Jan Hedlund (LB) och 

Maria Rosèn (C). 

Sammanfattning av ärendet 

Mandattiden för tingsrättens samtliga nämndemän löper ut den 31 december 

2023. 

 

Tingsrätten har, enligt 4 kap 5 § rättegångsbalken, att fördela antalet 

nämndemän mellan kommunerna i domkretsen i förhållande till 

kommunernas folkmängd. 

 

Med befolkningsstatistik från SCB som utgångspunkt begär tingsrätten att  

det för perioden 2024-01-01 – 2027-12-31 väljs i Ljusdals kommun 12 

nämndemän. 

 

Tingsrätten ska meddelas beslutet senast 1 oktober 2023. 

Yrkanden 

Lars Molin (M): Lars Arkegren (M) och Josefin Bergen (M) väljs till 

nämndemän. 

 

Henrik Karlström (SD): Per Andersson (SD) och Örjan Nyman (SD) väljs 

till nämndemän. 

 

Kristina Michelson (S): Kjell Nilsson (S), Bertil Asplund (S) och Clara 

Bergius (S) väljs till nämndemän. 

 

Kiki Furstedt (V): Mårten Züchner (V) väljs till nämndeman. 
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Bertil Skoog (L): Linda Vikström (L) väljs till nämndeman. 

 

Kristoffer Kavallin (MP): Bo Hed (MP) väljs till nämndeman. 

 

Roger Kastman (KD): Mats Westerberg (KD) väljs till nämndeman. 

 

Fredrik Röjd (LB): Jan Hedlund (LB) väljs till nämndeman. 

 

Jonas Rask Samuelsson (C): Maria Rosèn (C) väljs till nämndeman. 

 

Ajournering begärs. Efter 30 minuter återupptas förhandlingarna. 

 

Henrik Karlström (SD) tar tillbaka yrkandet om att välja Örjan Nyman (SD) 

till nämndeman. 

Propositionsordning 

Ordföranden frågar om yrkandena om nämndemän kan bifallas. Ordföranden 

finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  

 

Beslutexpediering 

Akt 

De valda 

Hälsinglands Tingsrätt 

Förtroendemannaregister 

Lön Hälsingland 
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§ 99 Dnr KS-00378/2023  

Avsägelse från Maria Molin (M) gällande uppdraget som 
ersättare i Världsarvsrådet. Ev fyllnadsval 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1. Maria Molin (M) entledigas från sitt uppdrag  

 

2. Jonas Wallgren Nordlander (M) väljs till ny ersättare i Världsarvsrådet. 

 

3. Valet gäller för återstoden av mandatperioden.  

Sammanfattning av ärendet 

Maria Molin (M) avsäger sig sitt uppdrag som ersättare i Världsarvsrådet. 

 

Ordföranden frågar om Maria Molin kan entledigas från sitt uppdrag. 

Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  

Yrkanden 

Lars Molin (M): Jonas Wallgren Nordlander (M) väljs till ny ersättare i 

Världsarvrådet.  

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till Lars Molins 

yrkande. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  

 

Beslutsexpediering 

Akt 

Jonas Wallgren Nordlander 

Världsarvsrådet 

Förtroendemannaregister 

Lön Hälsingland 
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§ 100 Dnr KS-00299/2023  

Fyllnadsval till kommunfullmäktiges valberedning efter 
ledamoten László Gönczi (MP) 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1.  Karin Jansson (MP) väljs till ledamot i kommunfullmäktiges 

 valberedning.  

 

2.  Valet gäller för återstoden av mandatperioden.  

Sammanfattning av ärendet 

Fyllnadsval ska göras till kommunfullmäktiges valberedning efter avlidne 

ledamoten Làszlò Gönczi (MP).  

Yrkanden 

Kristoffer Kavallin (MP): Karin Jansson (MP) väljs till ny ledamot i 

kommunfullmäktiges valberedning.  

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till Kristoffer 

Kavallins yrkande. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  

 

Beslutsexpediering 

Akt 

Karin Jansson 

Förtroendemannaregister 

Lön Hälsingland 
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§ 101 Dnr KS-00420/2022  

Lokal kulturplan 2023-2026 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1. Kulturplan 2023-2026 antas. 

Sammanfattning av ärendet 

Den lokala kulturplanen har varit på remiss hos kulturföreningar under 

perioden 20 mars 2023 till 21 maj 2023. Två remissvar har inkommit; från 

Ljusdals riksteaterförening samt Föreningen Loosgrufvan. Följande förslag 

till ändringar, med fet text, finns i kulturplanen:  

 

Kulturhistoriska lämningar, under rubriken Kulturarv och kulturmiljöer, 

Kulturhistoriska lämningar:   

RAÄ:s söktjänst Fornsök ger i dagsläget 3 749 träffar på kulturhistoriska 

lämningar i Ljusdals kommun. I den siffran ryms allt ifrån fångstgropar, 

gravar, boplatser och hällristningar till de mer moderna resterna av kolning- 

och flottningsanläggningar. Hit räknas också Loos koboltgruva som sedan 

mitten av 1990-talet har varit öppen för besökare. 2023 tilldelades 

föreningen Loosgrufvan utmärkelsen Årets Arbetslivsmuseum. 

 

Rubriken Nationella minoriteter har ändrats till Nationella minoriteter och 

minoritetsspråk. Andra ändringar såsom ordningen på de nationella 

minoriteterna samt minoritetsspråken har också gjorts. 

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelsens protokoll 16 augusti 2023, § 145 

Samhällsservicenämndens protokoll 13 juni 2023, § 76 

Samhällsserviceförvaltningens skrivelse 1 juni 2023 

Förslag kulturplan - reviderad 1 juni 2023 

Yttrande från Ljusdals Riksteaterförening 26 april 2023 

Yttrande från Föreningen Loosgrufvan 20 mars 2023 

Samrådsredogörelse efter remiss till nämnderna 25 november 2022 
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Yrkanden 

Ulf Nyman (M), Lena Svahn (S), Marit Holmstrand (S), Fredrik Röjd (LB), 

Jonas Rask-Samuelsson (C), Henrik Estander (L) och Pernilla Färlin (M): 

Bifall till kommunstyrelsens förslag.  

 

Karin Jansson (MP): Bifall till kommunstyrelsens förslag. Kommunfull-

mäktige uppdrar åt kommunstyrelsen att inkomma med förslag på 

komplettering av planen där bibliotekens bidrag till kommunens kulturarbete 

tydliggörs. 

 

Ajournering begärs. Efter 25 minuter återupptas förhandlingarna.  

 

Pernilla Färlin (M) och Fredrik Röjd (LB): Avslag på Karin Janssons 

tilläggsyrkande.  

 

Kiki Furstedt (V): Bifall till Karin Janssons tilläggsyrkande. 

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till Ulf Nymans m fl 

yrkande om att bifalla kommunstyrelsens förslag. Ordföranden finner att 

kommunfullmäktige bifaller detta.  

 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till Karin Janssons 

tilläggsyrkande. Ordföranden finner att kommunfullmäktige avslår detta.  

 

Omröstning begärs. 

 

Kommunfullmäktige godkänner följande propositionsordning: 

 

Ja-röst för avslag på Karin Janssons tilläggsyrkande, Nej-röst för bifall till 

tilläggsyrkandet.  

Omröstningsresultat 

Med 32 Ja-röster mot 8 Nej-röster har kommunfullmäktige beslutat avslå 

tilläggsyrkandet.  

 

Marit Holmstrand (S), Ove Schönning (S), Lena Svahn (S), Sawsan Ghazal 

(S), Kristina Michelson (S), Walle Olsson (S), Maria Fernmalm (S), Lennart 

Canskog (S), Annelie Wallberg (S), Gunnar Eriksson (S), Sara Cedenman 

(S), Jan Nordlinder (S), Pernilla Färlin (M), Lars Molin (M), Ulf Nyman (M), 
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Carina Bergen (M), Stefan Bergen (M), Johannes Bergen (M), Kjell 

Israelsson (M), Henrik Estander (L), Bertil Skoog (L), Fredrik Röjd (LB), 

Jonny Mill (LB), Marie-Louise Hellström (LB), Eva-Marie Forslin (LB), 

Henrik Karlström (SD), Jens Furuskog (SD), Sven Persson (SD), Magnus 

Florkölen (-), Thomas Svensk (SD), Magnus Nyholm (SD) och Roger 

Kastman (KD) röstar Ja.  

 

Jonas Rask-Samuelsson (C), Anna-Karin Zachrisson (C), Sigurd Mattsson 

(C), Barbro Andin Mattsson (C), Kiki Furstedt (V), Pia Hedblom (V), 

Kristoffer Kavallin (MP) och Karin Jansson (MP) röstar Nej.  

Reservationer  

Kristoffer Kavallin (MP), Karin Jansson (MP), Kiki Furstedt (V) och Pia 

Hedblom (V) reserverar sig mot beslutet.  

 

 

Beslutsexpediering 

Akt 

Samhällsservicenämnden 

Författningssamling 

 

Kommunfullmäktiges protokoll 25 september
(Signerat, SHA-256 83B1A76E497406734930797ADCBCB25DE260EA78DCA6351082DD4697EA6BD5CC)

Sida 13 av 57



 

Kommunfullmäktige 

PROTOKOLL 

Sida 

14(56) 

Datum 

2023-09-25 

 

 

  
 

 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

     

 

§ 102 Dnr KS-00222/2022  

Konstpolicy 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1. Konstpolicy för Ljusdals kommun antas. 

Sammanfattning av ärendet 

Den lokala kulturplanen har varit på remiss hos kulturföreningar under 

perioden 20 mars 2023 till 21 maj 2023. Två remissvar har inkommit; från 

Ljusdals riksteaterförening samt Föreningen Loosgrufvan.  

 

Följande förändringar i konstpolicyn, markerade med fet text, föreslås under 

rubriken Gåvor och donationer: 

”Med gåva avses ett verk/objekt/föremål av symboliskt värde eller ringa 

ekonomiskt värde medan en donation avser verk/objekt/föremål av högre 

belopp.  

 

Gåvor till Ljusdals kommun administreras av Intendenten som utifrån 

gåvans relevans för samlingen fattar beslut om gåvan kan tas emot. Gåvan 

registreras i samlingen och ett gåvobrev skickas som tack och bekräftelse till 

givaren. 

 

Vänortsgåvor och liknande gåvor som utbyts i kommunens olika relationer 

och kontakter accepteras alltid.  

 

Vid donation av konst eller föremål till Ljusdals kommun beslutar 

samhällsservicenämnden om donationen ska tas emot eller inte. Hänsyn ska 

tas till donationens ändamål, eventuella villkor samt lämpligheten i att ta 

emot donationen.  

 

Som huvudregel ska en gåva eller donation inte medföra krav på 

motprestation från Ljusdals kommun. Vid bedömning av mottagande ska 

särskild vikt läggas vid konstnärens och/eller konstverkets anknytning till 

Ljusdals kommun.” 
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Beslutsunderlag 

Kommunstyrelsens protokoll 16 augusti 2023, § 146 

Samhällsservicenämndens protokoll 13 juni 2023, § 77 

Samhällsserviceförvaltningens skrivelse 1 juni 2023 

Förslag Konstpolicy - reviderat 1 juni 2023 

Yrkanden 

Marit Holmstrand (S), Ulf Nyman (M), Lena Svahn (S) och Fredrik Röjd 

(LB): Bifall till kommunstyrelsens förslag.  

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till Marit Holmstrands 

m fl yrkande. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  

 

Beslutsexpediering 

Akt 

Samhällsservicenämnden 

Författningssamling 
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§ 103 Dnr KS-00400/2023  

Revisionsrapport - Granskning av likvärdig skola - 
Information 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1. Informationen noteras till protokollet.  

Sammanfattning av ärendet 

Kommunens revisorer har genomfört en granskning av likvärdig skola.  

 

Revisionen önskar att utbildningsnämnden lämnar synpunkter på de slut-

satser och de rekommendationer som finns redovisade i rapporten samt få 

svar på vilka eventuella åtgärder som ska vidtas och när de beräknas vara 

genomförda. Svar önskas senast 15 december 2023. 

 

Kommunrevisionens ordförande Björn Brink (C) presenterar granskningen. 

Av sammanfattningen framgår: 

 

Vi har av Ljusdals kommuns revisorer fått i uppdrag att granska likvärdig-

heten i skolväsendet i kommunen. Uppdraget ingår i revisionsplanen för år 

2023. Syftet med granskningen var att översiktligt bedöma om utbildnings-

nämnden ger grundskolenheterna förutsättningar att erbjuda likvärdig 

utbildning.  

 

Vår sammanfattande bedömning utifrån granskningens syfte är att 

utbildningsnämnden inte ger grundskolenheterna förutsättningar att erbjuda 

en ändamålsenlig och likvärdig utbildning.  

 

Vi konstaterar att måluppfyllelsen i grundskolan är låg både i faktiska tal och 

då hänsyn tas till kommunens socioekonomiska struktur. Vi bedömer att det 

är av betydande vikt att orsakerna till måluppfyllelsen har analyserats och 

finns med i underlaget för budgetberedningens arbete och beaktas i 

detsamma. Huvudmannen har emellertid beslutat om en kartläggning över 

vilka resurser som krävs för att bibehålla befintlig skolstruktur och möta 

lokalbehoven, vilket vi ser positivt på. Det är vidare osäkert huruvida 

resursfördelningsmodellen i tillräckligt hög grad tar hänsyn till att eleverna 

vid skolenheterna har olika förutsättningar och behov. 
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Vidare bedömer vi, utifrån skolenkät och intervjuer, att det inte är säkerställt 

alla elever i behov av särskilt stöd får de insatser som de behöver. Det gäller 

exempelvis elever med neuropsykiatriska funktionsnedsättningar och elever 

med problematisk skolfrånvaro. Elevhälsan arbetar inte främst förebyggande 

och hälsofrämjande. Det finns också brister i undervisning för elever med 

utländsk bakgrund, även om det är positivt att andelen berättigade till 

modersmål som deltar i undervisning är hög.  

 

Studiehandledning på modersmål motsvarar inte fullt ut de behov som finns 

och undervisning i svenska som andraspråk erbjuds inte alltid 

ändamålsenligt och likvärdigt.  

 

Vi konstaterar att andelen legitimerade och behöriga lärare är låg i 

kommunen, vilket ställer krav på huvudmannen att vidta åtgärder för att öka 

kompetensen. Vi bedömer att det är en brist att huvudmannen inte har 

upprättat en kompetensförsörjningsplan utifrån vilken åtgärder på både kort 

och lång sikt framgår.  

 

Huvudmannen följer inte, inom ramen för det systematiska kvalitetsarbetet, 

upp förutsättningar för likvärdig skola. Vi ser också brister vad gäller analys 

av måluppfyllelse, både i förhållande till såväl statliga som kommunala 

styrdokument. Vi vill också påtala vikten av välfungerande kommunikation 

uppåt och nedåt i styrkedjan utifrån vad som framkommer i det systematiska 

kvalitetsarbetet.  

 

Revisorerna rekommenderar utbildningsnämnden:  

 att säkerställa att underlaget för arbetet i budgetberedningen 

synliggör analysen av orsakerna till den låga måluppfyllelsen.  

 att följa upp huruvida befintlig resursfördelningsmodell ger enheterna 

likvärdiga förutsättningar att verka för hög måluppfyllelse.  

 att tillse att elever i behov av särskilt stöd får det särskilda stöd som 

de behöver. (3 kap. 7 § 3 st. SkolL). Det gäller till exempel elever 

med NPF och skolfrånvaroproblematik.  

 att stärka arbetet med hög och likvärdig tillgång till legitimerade och 

behöriga lärare samt upprätta en kompetensförsörjningsplan med 

insatser att vidta på kort och lång sikt.  

 att säkerställa att elever i behov av studiehandledning på modersmål 

får det i den omfattning som de behöver. (5 kap. 4 § 

Skolförordningen)  

 att tillse att undervisning i svenska som andraspråk erbjuds 

ändamålsenligt och likvärdigt.  
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 att tillse att det systematiska kvalitetsarbetet bedrivs enligt gällande 

styrdokument, särskilt vad gäller analys av måluppfyllelse, åtgärder 

att vidta och att säkerställa  

 att beslutade åtgärder genomförs. (4 kap. 3, 6-7 §§. SkolL).  

 

Rapporten kommer att komma åter till kommunfullmäktige för information 

efter det att utbildningsnämnden har lämnat sitt svar till kommunrevisionen.  

Beslutsunderlag 

Missiv till granskningsrapport 11 september 2023 

Granskningsrapport 11 september 2023 

Propositionsordning 

Ordföranden frågar om informationen kan noteras till protokollet. 

Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  

 

Beslutsexpediering 

Akt  
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§ 104 Dnr KS-00223/2023  

Tröskelväxling i hemsjukvården 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1.  Ljusdals kommun avslår förslaget till ny skatteväxling inom Gävleborg 

 län.  

Sammanfattning av ärendet 

Hälso-och sjukvårdsnämnden önskar ett ställningstagande från länets 

kommuner till att genomföra skatteväxling för hembesök på 

primärvårdsnivå. Återkoppling önskas senast 30 september 2023. 

 

Ärendet har remitterats till omsorgsnämnden som har yttrat sig i ärendet.   

 

Hemsjukvården skatteväxlades 2013 mellan dåvarande Landstinget 

Gävleborg och länets tio kommuner. Under den processen var det vissa 

frågor, ansvarsområden som inte blev klara och därav kvarstannade de i 

Landstingets drift. Detta har visat sig skapa konflikter kring den enskilde 

individen som inte blir bra för någon part. Därav beslutade det politiska 

Nätverk Välfärd att göra en särskild utredning för att ta ställning till om det 

eventuellt ska göras en ny skatteväxling från region till kommunerna som 

innehåller kvarvarande delar i hemsjukvården. 

 

En partsgemensam arbetsgrupp med representanter från Länsledning gjorde 

ett inledande arbete som presenterades för Nätverk Välfärd. Man beslutade 

att gå vidare med en fördjupad undersökning och för uppdraget anlitades 

Sirona. Den rapporten presenterades för Nätverk Välfärd vid möte  

2021-09-02 och för Länsledning 2021-09-10. Efter redovisningar beslutades 

att fördjupa utredningen ytterligare med analys av hjälpmedel och vilken 

ekonomisk påverkan en växling av ansvar skulle innebära. Tilläggsanalysen 

blev klar 2022-03-11. Den redovisades för Nätverk Välfärd vid möte  

2022-05-12. Därefter sändes rapporten ut till samtliga ledamöter i 

Länsledning. 

 

Hälso- och sjukvårdsnämnden önskar nu från länets kommuner ett 

ställningstagande till att genomföra skatteväxling för hembesök på 

primärvårdsnivå, samt vid ett positivt ställningstagande: 
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• Besked om datum för överföring av ansvar för hembesök i 

 primärvård till den kommunala hälso- och sjukvården, samt en 

 samverkan med regionen i planeringen och genomförandet av 

 denna. I dag ansvarar regionen för    hembesök när insatsen inte 

 bedöms vara varaktig mer än 14 dagar. 

 

• Besked om datum för övertagande av ansvar för rehabilitering 

 för personer med LSS-beslut där kommunen har hälso- och 

 sjukvårdsansvar, samt en samverkan med regionen och 

 genomförandet av denna. 

 

Yttrande  

Omsorgsförvaltningen Ljusdal vill understryka att fortsatt utveckling av 

arbetet med Nära Vård bör prioriteras och tydligare implementeras i 

verksamheterna. En utveckling av Nära Vård kan komma att lösa vissa av de 

utmaningar som ligger till grund för förslag om skatteväxling.  

 

Omsorgsförvaltningen har tagit del av de synpunkter i ärendet som inkommit 

från MAS/MAR-gruppen i Gävleborg. Omsorgsförvaltningen ställer sig 

bakom synpunkterna och hänvisar till dem i rekommendationen om att beslut 

gällande skatteväxling inte bör tas i dagsläget. MAS/MAR-gruppens 

synpunkter bifogas yttrandet.  

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelsens protokoll 7 september 2023, § 162 

Omsorgsnämndens protokoll 23 augusti 2023, § 89 

Tjänsteskrivelse 11 augusti 2023 

Bilaga till yttrande: Synpunkter från MAS/MAR gällande sakfel i 

utredningen Tröskelväxling diarieförd 11 augusti 2023. 

Tjänsteskrivelse Hälso- och sjukvårdsnämnden diarieförd 24 april 2023. 

Protokoll 2023-01-31 § 15 HSN Tröskelväxling - Primärvård diarieförd 24 

april 2023. 

Tilläggsuppdrag hjälpmedel - Fördjupad utredning av hemsjukvården - 

Slutrapport diarieförd 24 april 2023. 

Slutrapport - Tilläggsanalys av hjälpmedel. Fördjupad utredning av 

konsekvenserna vid eventuell tröskelväxling av hemsjukvården i Gävleborg 

diarieförd 24 april 2023. 

Slutrapport - Fördjupad utredning av konsekvenserna vid eventuell 

tröskelväxling av hemsjukvården i Gävleborg diarieförd 24 april 2023 
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Yrkanden 

Marie-Louise Hellström (LB), Lena Svahn (S) och Jonas Rask-Samuelsson 

(C): Bifall till kommunstyrelsens förslag.  

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till Marie-Louise 

Hellströms m fl yrkande. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller 

detta.  

 

Beslutsexpediering 

Akt 

Region Gävleborg 
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§ 105 Dnr KS-00132/2023  

Omsorgsnämndens yttrande över revisionsrapport 
Framtidens äldreomsorg- för kännedom 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1. Informationen noteras till protokollet.          

Sammanfattning av ärendet 

Kommunrevisionen överlämnade i februari 2023 granskningsrapporten 

Framtidens äldreomsorg till omsorgsnämnden för yttrande senast 31 maj 

2023. 

  

Kommunfullmäktige fick den 3 april 2023 information om rapporten. Utifrån 

genomförd granskning är revisorernas bedömning att omsorgsnämnden inte 

säkerställt att arbetet med att utforma framtidens äldreomsorg bedrivs på ett 

ändamålsenligt sätt och med tillräcklig intern kontroll. 

 

Mot bakgrund av de iakttagelser som framkommit i granskningen lämnas 

följande rekommendationer till omsorgsnämnden: 

 

• att nämnden upprättar en plan/strategi som tydligt visar inriktningen 

 för arbetet med äldreomsorgen på lång sikt (>3 år). 

• att nämnden upprättar beslutsunderlag (planer/strategier) som är 

 heltäckande inom området, d v s att beslutsunderlagen omfattar 

 digitalisering, utbud av boenden och övriga delar som berör 

 granskningsområdet.  

• att nämnden fastställer direktiv för hur, när och i vilken omfattning 

 arbetet med framtidens äldreomsorg ska följas upp till nämnden. 

 

Besked gavs vid sammanträdet att omsorgsnämndens svar kommer att delges 

kommunfullmäktige för information. 

 

Omsorgsnämnden svarade på rapporten den 24 maj 2023, § 65. I den 

sammanfattande slutsatsen står det att det inte råder brist på planering inom 

förvaltningen, varken på lång eller kort sikt. Omsorgsförvaltningens ledning 

är fullt införstådda med att läget är att kalla närmast akut och att den 

förändring som just nu genomförs är absolut nödvändig.  
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Omsorgsförvaltningen behöver dock framledes förtydliga sina mål och 

uppdrag i verksamhetsplanen. Utöver den löpande text som inleder 

verksamhetsplanen bör eventuellt också beslutsunderlaget framgå så att det 

blir extra tydligt vad förvaltningen arbetar med och varför man gör det.  

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelsens protokoll 7 september 2023, § 163 

Tjänsteskrivelse 31 augusti 2023 

Omsorgsnämndens protokoll 24 maj 2023, § 65 

Bilagor 1-5 

Kommunfullmäktiges protokoll 3 april 2023, § 33 

Revisorernas utlåtande 

Revisionsrapport- Framtidens äldreomsorg 

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till att informationen 

noteras till protokollet. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller 

detta.  

 

Beslutsexpediering 

Akt  
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§ 106 Dnr KS-00032/2023  

Säkerställande av hbtqi-gruppers och -individers lika 
rättigheter och möjligheter 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1.  Samtliga nämnder ska arbeta för att säkerställa HBTQIA+ samt alla 

 individers lika rättigheter och för att utrota diskriminering. 

 

2.  Samtliga nämnder ska tre gånger per år redogöra i Stratsys för sitt arbete 

 med likabehandling och icke-diskriminering, för hur man säkerställer 

 gruppens lika rättigheter, hur man mäter och rapporterar eventuell 

 diskriminering, samt vilka åtgärder man vidtar för att komma till rätta 

 med eventuella brister. 

 

3.  Åtgärder ska utgå från rekommendationerna i "Kartläggning över 

 Ljusdals kommuns arbete samt medvetenhet kring hbtqi-grupper och -

 individers lika rättigheter och möjligheter" samt remissyttranden, och 

 utöver detta uppmanas nämnderna ta ytterligare egna initiativ. 

 

4.  Uppföljning ska ske till kommunstyrelsen en gång per år för att 

 säkerställa arbetet med HBTQIA+ och alla individers rättigheter. 

 

5.  En utredning ska initieras över övriga diskrimineringsgrunder.  

Sammanfattning av ärendet 

En motion William Våhlberg (C) om hbtqi-representation inkom 2021. 

Utifrån motionen gjordes en kartläggning av Ljusdals kommuns arbete samt 

medvetenhet kring hbtqi-grupper och -individers lika rättigheter och möjlig-

heter. I kartläggningen framkom att det finns stora brister i bemötande och 

kunskap kring hbtqi-personer och -grupper. I rapport listas föreslagna åtgär-

der för att säkerställa allas lika rättigheter och bidra till att utrota diskrimi-

nering i Ljusdals kommun. 

 

Målet är att Ljusdals kommun ska bli en mer inkluderande och attraktiv 

kommun genom att aktivt arbeta för att stärka medvetenheten kring hbtqi-

grupper och -individers lika rättigheter och möjligheter.   
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Kommunstyrelseförvaltningen föreslog 19 april 2023 kommunstyrelsen att 

besluta: 

 

 Samtliga nämnder ska arbeta för att säkerställa allas lika rättigheter 

och utrota diskriminering. 

 

 Samtliga nämnder ska tre gånger per år redogöra i Stratsys för sitt 

arbete med likabehandling och icke-diskriminering, för hur man 

säkerställer allas lika rättigheter, hur man mäter och rapporterar 

eventuell diskriminering, samt vilka åtgärder man vidtar för att 

komma till rätta med eventuella brister. 

 

 I enlighet med rekommendationerna från ”Kartläggning över 

Ljusdals kommuns arbete samt medvetenhet kring hbtqi-grupper och 

-individers lika rättigheter och möjligheter” samt remissyttranden. 

 

Arbetsutskottet föreslog 26 april 2023, § 44: 

 

 Samtliga nämnder ska arbeta för att säkerställa allas lika rättigheter 

och utrota diskriminering.  

 

 Samtliga nämnder ska tre gånger per år redogöra i Stratsys för sitt 

arbete med likabehandling och icke-diskriminering, för hur man 

säkerställer allas lika rättigheter, hur man mäter och rapporterar 

eventuell diskriminering, samt vilka åtgärder man tar för att komma 

till rätta med eventuella brister. 

 

Kommunstyrelsen beslutade 10 maj 2023, § 91 att återremittera ärendet till 

arbetsutskottet för översyn av beslutsformuleringarna. 

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelsens protokoll 16 augusti 2023, § 139 

Arbetsutskottets protokoll 7 juni 2023, § 82 

Kommunstyrelsens protokoll 10 maj 2023, § 91 

Arbetsutskottets protokoll 26 april 2023, § 44 

Kommunstyrelseförvaltningens skrivelse 19 april 2023 

Yttrande från omsorgsnämnden 28 mars 2023 

Yttrande från samhällsserviceförvaltningen 20 mars 2023 

Yttrande från utbildningsförvaltningen 28 mars 2023 

Yttrande från arbetsmarknads- och socialförvaltningen 21 mars 2023 

Tjänsteskrivelse HBTQI 12 januari 2023 

HBTQI-kartläggning 11 januari 2023 
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Yttrande från ESHU över motion  

Motion från William Våhlberg 

Yrkanden 

Pernilla Färlin (M), Henrik Estander (L) och Lena Svahn (S): Bifall till 

kommunstyrelsens förslag.  

 

Jonas Rask-Samuelsson (C): Punkt 3 ska ändras till: Åtgärder ska utgå från 

rekommendationerna i "Kartläggning över Ljusdals kommuns arbete samt 

medvetenhet kring hbtqi-grupper och -individers lika rättigheter och 

möjligheter" samt remissyttranden, och utöver detta uppmanas nämnderna ta 

ytterligare egna initiativ. 

 

 Ove Schönning (S) och Mårten Züchner (V): Bifall till kommunstyrelsens 

förslag. Bifall till Jonas Rask- Samuelssons tilläggsyrkande.  

 

Karin Jansson (MP) och Kristoffer Kavallin (MP): Bifall till Jonas Rask-

Samuelssons tilläggsyrkande. Till kommunstyrelsens förslag ska tilläggas: 

 

1. Samtliga förvaltningar ska säkerställa att styr- och plandokument, 

blanketter och enkäter uppdateras så att de, där det är möjligt är könsneutrala 

samt tar hänsyn till sexuell läggning, könsidentitet och könsuttryck. 

2. En förvaltningsövergripande idégrupp skapas. Den ska främja samt 

säkerställa fortsatt utveckling i kommunens arbete med HBTQIA+relaterade 

frågor. 

3. I första steget ska alla chefer, personalansvariga och fackliga 

skyddsombud i Ljusdals kommun utbildas i hur det skapas en miljö där alla, 

oavsett sexuell läggning, könsidentitet, eller könsuttryck, kan vara öppna och 

ges lika förutsättningar. Resurser för detta tas inom respektive nämnds ram. I 

steg 2 när den utbildningen är klar, ska övrig personal även genomgå samma 

utbildning. Information om diskrimineringsgrunder inklusive hbtqi ingår i 

politikernas utbildning. 

4. Ljusdals kommuns kommunikation bör vara normkritisk och utgå ifrån 

målet om ett jämlikt, jämställt, demokratiskt och hållbart samhälle. 

5. Mötesplatser för unga hbtqi-personer ska arrangeras regelbundet. 

 

Ajournering begärs. Efter tio minuter återupptas förhandlingarna. 
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Propositionsordning 

Ordföranden ställer kommunstyrelsens förslag gällande punkt 3 mot Jonas 

Rask-Samuelssons yrkande gällande punkt 3. Ordföranden finner att 

kommunfullmäktige beslutat bifalla Jonas Rask-Samuelssons yrkande. 

 

Omröstning begärs. 

 

Kommunfullmäktige godkänner följande propositionsordning: 

 

Ja-röst för att bifalla yrkandet, Nej-röst för att avslå yrkandet.  

Omröstningsresultat 

Med 20 Ja-röster mot 20 Nej-röster har kommunfullmäktige med hjälp av 

ordförandens utslagsröst beslutat bifalla Jonas Rask-Samuelssons 

tilläggsyrkande. 

 

Marit Holmstrand (S), Ove Schönning (S), Lena Svahn (S), Sawsan Ghazal 

(S), Kristina Michelson (S), Walle Olsson (S), Maria Fernmalm (S), Lennart 

Canskog (S), Annelie Wallberg (S), Gunnar Eriksson (S), Sara Cedenman 

(S), Jan Nordlinder (S), Jonas Rask-Samuelsson (C), Anna-Karin Zachrisson 

(C), Sigurd Mattsson (C), Barbro Andin Mattsson (C), Kiki Furstedt (V), 

Mårten Züchner (V), Kristoffer Kavallin (MP) och Karin Jansson (MP) 

röstar Ja. 

 

Pernilla Färlin (M), Lars Molin (M), Ulf Nyman (M), Carina Bergen (M), 

Stefan Bergen (M), Johannes Bergen (M), Kjell Israelsson (M), Henrik 

Estander (L), Bertil Skoog (L), Fredrik Röjd (LB), Jonny Mill (LB), Marie-

Louise Hellström (LB), Eva-Marie Forslin (LB), Henrik Karlström (SD), 

Jens Furuskog (SD), Sven Persson (SD), Magnus Florkölen (-), Thomas 

Svensk (SD), Magnus Nyholm (SD) och Roger Kastman (KD) röstar Nej. 

 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till övriga punkter i 

kommunstyrelsens förslag. Ordföranden finner att kommunfullmäktige 

bifaller dessa.  

 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till Karin Janssons 

tilläggsyrkanden. Ordföranden finner att kommunfullmäktige avslår dessa.  
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Reservationer 

Kristoffer Kavallin (MP) och Karin Jansson (MP) reserverar sig mot 

beslutet.  

 

Beslutsexpediering 

Akt 

Samtliga nämnder och förvaltningar för verkställande 
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§ 107 Dnr KS-00320/2023  

Revidering av taxor enligt Lagen om skydd mot olyckor 
och Lagen om brandfarliga och explosiva varor 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1. Förslaget till ny taxa för myndighetsutövning enligt Lag (2003:778) om 

 skydd mot olyckor (LSO) samt Lag (2010:1011) om brandfarliga och 

 explosiva varor (LBE), fastställs. 

 

2. Taxan gäller från och med att fullmäktiges beslut vunnit laga kraft.  

Sammanfattning av ärendet 

Inom ramen för samverkansavtalet mellan räddningstjänsterna i Hälsingland 

och den gemensamma förebyggandehanteringen har förebyggandegruppen 

arbetat fram ett gemensamt förslag för timtaxa och taxa för myndighets-

utövningen inom Lag (2003:778) om skydd mot olyckor (LSO) samt Lag 

(2010:1011) om brandfarliga och explosiva varor (LBE). Den 1 januari 2021 

trädde den reviderade LSO i kraft och räddningstjänsterna fick i samband 

med detta utökade möjligheter för debitering i samband med tillsyn. I den 

tidigare versionen av LSO hade räddningstjänsten rätt att ta betalt för ”till-

synsbesök”, detta ändrades till dagens ”tillsyn” som därmed även omfattar 

för- och efterarbete i samband med en tillsyn. Denna lagändring har, tillsam-

mans med förebyggandesamverkan, föranlett ett behov av en översyn av 

timavgiften och taxan. 

 

Förslaget innebär att timavgiften och taxan för myndighetsutövningen är 

densamma i hela Hälsingland. Den gemensamma taxan leder till enhetlighet 

och tydlighet mot de parter där tillsyn genomförs eller som söker hanterings-

tillstånd enligt LBE, samtidigt som arbetet internt i arbetsgruppen blir 

enklare då debiteringen är enhetlig.  

 

Beräkningen av timavgiften har genomförts utifrån den beräkningsmall som 

Sveriges Kommuner och Regioner (SKR) har tagit fram. Beräkningsmallen 

syftar till att underlätta beräkningen av den kostnad som kommunen har i 

genomsnitt per timme för den handläggning som utförs inom ett myndighets-

område. Beräkningsmodellen består i huvudsak av två områden; kostnad och 

tid. Kostnaden beräknas utifrån alla relevanta direkta och indirekta kost-

nader. Exempel på direkta kostnader är personalkostnader, försäkringar, 
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material och utrustning. Exempel på indirekta kostnader är lokalkostnader, 

kapitalkostnader, administrationskostnader, nämndens kostnad och licenser/ 

programvaror. Tiden utgörs av den tid i timmar per år som en handläggare i 

genomsnitt ägnar åt handläggningen. 

 

Förslaget för taxan innebär en taxa med fasta avgifter för såväl tillsyn som 

tillstånd och baseras till stora delar på SKR:s mall för indelning och beräk-

ningssätt för myndighetsutövning inom LSO och LBE. Taxan är indelad i 

olika verksamhetstyper där antalet arbetstimmar för ett standardärende ligger 

till grund för respektive taxa.  

 

I arbetet med taxan har hänsyn tagits till såväl den nya tillsynsföreskriften 

utgiven av Myndigheten för Samhällsskydd och Beredskap, MSB, som den 

kunskap som finns i förebyggandegruppen gällande ärendetyper och hand-

läggningstider. Hänsyn har tagits till lagändringen gällande kommunens rätt 

att ta betalt för tillsyn och omfattar därmed även för- och efterarbete. 

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelsens protokoll 16 augusti 2023, § 140 

Samhällsservicenämndens protokoll 13 juni 2023, § 74 

Samhällsserviceförvaltningens skrivelse 2 juni 2023 

Förslag reviderade taxor 2 juni 2023 

Yrkanden 

Ulf Nyman (M): Bifall till kommunstyrelsens förslag.  

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till Ulf Nymans 

yrkande. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  

 

Beslutsexpediering 

Akt 

Samhällsservicenämnden 
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§ 108 Dnr KS-00379/2023  

Interpellation från Kristoffer Kavallin (MP) till 
kommunstyrelsens ordförande Pernilla Färlin (M) om 
extremväder, klimatanpassning och kommunens 
beredskap. Svar 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1. Interpellationen får framställas. 

 

2. Interpellationen anses besvarad.  

Sammanfattning av ärendet 

Kristoffer Kavallin (MP) har ställt en interpellation om extremväder, 

klimatanpassning och kommunens beredskap. I interpellationen skriver han: 

 

"Ovädret Hans riktade ett starkt fokus på vårt samhälles bristande 

förberedelser för hantering av extremt väder, brister som bara de mest 

hårdnackade klimatförnekare kan blunda för. Människans utsläpp av 

växthusgaser fortsätter öka, extrema väderförhållanden är allt  

vanligare och kommer fortsätta bli allt vanligare som en följd av den globala 

uppvärmningen och dess påverkan på vår jords klimat. 

 

Ovädret Hans var en följd av aldrig tidigare uppmätta temperaturer över land 

och vatten på olika håll i världen sommaren 2023, vilket även drabbade oss i 

Ljusdals kommun – för vår del i form av extrem nederbörd. 

 

Ovädret Hans medförde kanske inte alltför dramatiska följder just i Ljusdals 

kommun, men vi behöver bara blicka tillbaka till skogsbränderna 2018 för 

att se, att vi aldrig kan veta var och när extrema vädersituationer slår till. 

2021 drabbades Gävle av rekordstora översvämningar i stadens villakvarter. 

Ovädret Hans medförde nu översvämningar som drabbade invånare i 

Ovanåker och Hudiksvall. Var slår det till nästa gång? Och i vilken  

form? 

 

Svenska Miljöinstitutet kom i början av sommaren med sin senaste rapport 

om kommunernas klimatanpassning där Ljusdals kommun hamnar på en 

föga imponerande 155:e plats av de 194 kommuner som svarat på institutets 

frågor. I Hälsingland hamnar endast Nordanstigs kommun lägre. 
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Branschorganisationen Svenskt Vatten har i sin senaste rapport från i våras 

om investeringsbehov och framtida kostnader för kommunalt vatten och 

avlopp visat på hur katastrofalt eftersatt underhåll och investeringar i vatten 

och avlopp varit i decennier i landets kommuner. Ett direkt bevis på detta är 

att kommunala VA-system inte alls räcker till vid extrema regnmängder 

under kort tid. Det såg vi här i kommunen när ovädret Hans slog till och 

järnvägsviadukten i Ljusdal förvandlades till en mindre sjö och  

villor med kommunalt avlopp fick se sina källare förvandlas till en 

illaluktande swimmingpool." 

 

Kristoffer Kavallin ställer följande frågor: 

 

 Hur ser kommunens investeringsplaner ut för att i närtid möta 

extrema påfrestningar på kommunens VA-system? 

 Vilka åtgärder avser kommunen att vidta för att i närtid åstadkomma 

en bättre beredskap att hantera extrema vädersituationer? 

 

Kommunstyrelsens ordförande Pernilla Färlin (M) har svarat på 

interpellationen: 

 

”Investeringsplanerna tas fram av Ljusdal Energi, det man idag gör är att 

man reinvesterar i eftersatt underhåll av våra ledningsnät. Även en 

dagvattenutredning pågår, detta följs upp genom våra ägarsamråd. Man 

håller även på att anställa en VA ingenjör som i sin roll ska arbeta 20% på 

Ljusdal Energi och forska i projektet Future pro city, 80%, för att vi ska 

kunna möte de problem som kan uppstå vid till exempel extremväder och 

klimatanpassning. 

 

Vad vi kan se idag är att kommunens krisberedskap fungerar fantastiskt bra. 

Både vid branden i Tallåsen och vid de höga flöden som var i augusti på 

grund av regnet. Kommunen gick direkt upp i beredskap och där ingår 

kommundirektör, säkerhetschef, kommunikatör, räddningstjänst och Ljusdal 

Energi. Vid till exempel den översvämningsrisk som var, samarbetade även 

Ellevio och SMHI med vår krisberedskapsgrupp, för att göra de 

bedömningar av vad man eventuellt skulle behöva göra för insatser. Jag som 

KSO fick uppdateringar om hur läget var kontinuerligt. Jag känner mig 

otroligt trygg med vårt beredskapsarbete, vilket också utvärderats efter dessa 

händelser. I landet använder man Ljusdals kommuns beredskap som ett bra 

exempel för andra kommuners arbete med detta, och jag vill verkligen 

berömma alla de som arbetat med vår krisberedskap, som är av högsta klass. 
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Ser vi på frågeställning lite på sikt och kopplar den till vårt miljöarbete, så 

har Kommundirektören, i samband med uppdraget att utreda organisationen i 

Ljusdals kommun, även fått uppdrag att ta fram ett förslag på vad ett samlat 

miljöarbete inom kommunen ska omfatta/innehålla, hur det ska organiseras 

och bedrivas. Det för att få till mer verkstad, att vi går från dokument till 

konkreta åtgärder, när det gäller klimat och miljöåtgärder samt för att 

Ljusdals kommun ska kunna ingå en överenskommelse med länsstyrelsen 

om miljöåtagandet." 

 

Interpellationsdebatt äger rum med inlägg från Kristoffer Kavallin (MP), 

Pernilla Färlin (M), Fredrik Röjd (LB), Lena Svahn (S), Henrik Karlström 

(SD) och Karin Jansson (MP).  

Beslutsunderlag 

Interpellation 

Interpellationssvar 

Propositionsordning 

Ordföranden frågar om interpellationen får framställas. Ordföranden finner 

att kommunfullmäktige bifaller detta . 

 

Ordföranden frågar om interpellationen kan anses besvarad. Ordföranden 

finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  

 

Beslutsexpediering 

Akt 
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§ 109 Dnr KS-00388/2023  

Motion från Kristoffer Kavallin (MP) om utveckling av 
Ljusdals vattentorn som besöksmål 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1. Motionen skickas till kommunstyrelsen för beredning.  

Sammanfattning av ärendet 

Kristoffer Kavallin (MP) har lämnat en motion om utveckling om Ljusdals 

vattentorn som besöksmål.  

 

I motionen skriver han: 

 

"Ljusdals vattentorn är ett fantastiskt vackert landmärke med högt 

kulturhistoriskt värde. 1914 fick Ljusdal köpingsrättigheter och då öppnades 

möjligheten att investera i infrastruktur och säkra friskt vatten åt 

kommunmedborgarna. 

 

1915 anlitades arkitekten Cyrillus Johansson att rita vattentornet som sedan 

uppfördes och färdigställdes 1917 mitt i en period starkt präglad av första 

världskrigets mörker och umbäranden. 

 

I mycket stark kontrast till detta mörker stod vattentornet! Med en kvarts 

miljon tegelstenar, speciell murningsteknik, smyckat med olika tecken, 

blinderingar och en vacker tornlanternin högst upp på det 30 meter höga 

tornet blev detta en triumferande symbol för framåtanda. 

 

Redan från början var tornet tänkt som en utsiktsplats där besökare mot en 

kostnad av 25 öre kunde gå upp och beundra vattenkroppar som Ljusnan, 

Växnan, Kyrksjön, en mängd bekanta bergstoppar och utsikten över hela vår 

fantastiska dalgång. 

 

Tornet är för oss i miljöpartiet en självklar symbol för friskt vatten, hälsa och 

den framåtanda som präglat vår bygd och vi tycker att det är hög tid att det 

uppmärksammas mer och att fler får möjlighet att ta del av denna juvel! 

 

Vi vill att vattentornet ska utvecklas som besöksmål, kanske i kommunal 

regi, eller kanske i samarbete med aktörer som till exempel Ljusdalsbygdens 
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museum eller Länsmuseet. Vi vill också att utsikten från vattentornet med 

digital teknik ska bli tillgänglig för alla. Rörelsehinder, trötta ben eller 

boende på annan ort ska inte vara något hinder för att ta del av utsikten!" 

 

Kristoffer Kavallin vill att kommunfullmäktige ger kommunchefen i uppdrag 

att 

- utveckla vattentornet som besöksmål 

- göra utsikten från vattentornet tillgänglig via webben 

Beslutsunderlag 

Motion daterad 26 augusti 2023 

Propositionsordning 

Ordföranden föreslår att motionen skickas till kommunstyrelsen för 

beredning. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  

 

Beslutsexpediering 

Akt 

Kommunstyrelsen 
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§ 110 Dnr KS-00377/2023  

Motion från Kiki Furstedt (V) m fl om tillgång för 
förtroendevalda till detaljerade budgetar från 
kommunens nämnder 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1. Motionen skickas till kommunstyrelsen för beredning  

Sammanfattning av ärendet 

Kiki Furstedt (V) har lämnat en motion om tillgång till förtroendevalda till 

detaljerade budgetar från kommunens nämnder. 

 

I motionen skriver hon: 

 

"Varje år innefattar ett stort jobb att ta fram kommunens budget, detta är en 

av de viktigaste uppgifter som vi politiker har. 

 

Under flera år har vi upplevt det som svårt att få fram en detaljerad budget 

från nämnderna. Att kunna genomlysa nämndernas budget på en detaljnivå 

är viktigt för att vi som politiker ska fatta korrekta beslut.  

 

Vänsterpartiet Ljusdal vill därför att det ska bli obligatoriskt för nämnderna 

att varje år tillhandahålla politiken en detaljerad budget idag kallad 

sifferbudget.Det är speciellt viktigt för den demokratiska processen att vi har 

underlag som är transparenta och aktuella. 

 

Vi bifogar till denna motion detaljbudgeten för samhällsservicenämnden som 

vi vill ska ses som ett exempel på hur detaljbudgeten kan se ut från varje 

nämnd. Till detta vore det också önskvärt att varje enhetschef skriver en 

kommentar till posterna där man förklarar kort vad pengarna används till. Vi 

önskar också veta hur många anställda som varje enhet har och om det är 

vakanta platser som ska tillsättas eller om det skulle vara för många anställda 

för tillfället." 
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I motionen yrkas: 

 

1. Det ska bli obligatoriskt för nämnderna att vid budgetdialogen 

tillhandahålla politiken en detaljerad budget likt den för 

samhällsservicenämnden. 

2. Varje enhetschef ska skriva en kort kommentar om vad pengarna 

används till och  om det kommer att bli ändringar framöver. 

3. Varje enhetschef ska redovisa för antalet anställda samt om det finns 

vakanser som ska tillsättas  

Beslutsunderlag 

Motion daterad 21 augusti 2023 

Propositionsordning 

Ordföranden föreslår att motionen skickas till kommunstyrelsen för 

beredning. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  

 

Beslutsexpediering 

Akt 

Kommunstyrelsen 
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Datum 
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Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

     

 

§ 111 Dnr KS-00363/2023  

Medborgarförslag med önskemål om att röja sly runt 
Kyrksjön 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1. Medborgarförslaget delegeras till samhällsservicenämnden för beslut.  

Sammanfattning av ärendet 

Ett medborgarförslag har inkommit med önskemål om att arbetsmarknads-

enheten ska röja sly runt Kyrksjön. På den södra sidan skyms både sjön och 

Ljusdals kyrka av slyn. Slyn ska tas reda på och tas till värmeverket.  

Beslutsunderlag 

Medborgarförslag  

Propositionsordning 

Ordföranden föreslår att medborgarförslaget delegeras till samhällsservice-

nämnden för beslut. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller 

detta.  

 

Beslutsexpediering 

Akt 

Samhällsservicenämnden för beslut 

Förslagsställaren  
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§ 112 Dnr KS-00361/2023  

Medborgarförslag om att bygga en discgolfbana i 
Ljusdal 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1. Medborgarförslaget delegeras till samhällsservicenämnden för beslut.  

Sammanfattning av ärendet 

Ett medborgarförslag med önskemål om att bygga en discgolfbana i Ljusdal 

har inkommit. Förslagsvis kan den byggas i anslutning till elljusspåret i 

Ljusdal. 

 

Förslagsställaren skriver att "discgolf är en mycket kostnadseffektiv 

spontanidrott som kan installeras i princip var som helst. Discgolf passar alla 

människor i alla åldrar och är en billig hobby då en disk kostar kring 100 

kronor. 

 

Diskgolf är en sport som engagerar både över- och underkropp, är 

konditionsträning och som även ger mental stimulering. Människor med 

begränsad kondition kan börja långsamt och gradvis öka sin spelnivå och 

kondition. 

 

Det är ett fint sätt att ta sig ut i naturen på samtidigt som man kan göra något 

roligt antingen själv eller med familj och vänner. En bra och utmanande bana 

lockar spelare från närliggande kommuner och även turister då de som 

utöver sporten gärna uppsöker banor i närheten när de är på genomresa. Ofta 

samlar en bana snabbt en aktiv grupp av spelare som gärna hjälper till i 

underhållet och utvecklingen av området. 

 

Om beslut tas att bygga en bana kan man ta hjälp att utforma den av svenska 

företag som nischat sig på discgolf. Ett företag som exempel är Lattitud 64 

som finns i Skellefteå. Det går att be lokala företag om sponsring exempelvis 

genom att de kan sponsra med korgar som märks med deras företagslogo. 

 

Det går även att kolla upp hur man gjort på närliggande banor. Närmast är 

banan i Färila som är nybyggd men också i Söderhamn, Bollnäs och Edsbyn 
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Beslutsunderlag 

Medborgarförslag 

Propositionsordning 

Ordföranden föreslår att medborgarförslaget delegeras till samhälls-

servicenämnden för beslut. Ordföranden finner att kommunfullmäktige 

bifaller detta.  

 

Beslutsexpediering 

Akt 

Samhällsservicenämnden för beslut 

Förslagsställaren 
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§ 113 Dnr KS-00358/2023  

Medborgarförslag om en kommunal flotte för 
rullstolsburna 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1. Medborgarförslaget skickas till kommunstyrelsen för beredning.  

Sammanfattning av ärendet 

Ett medborgaförslag med önskemål om en kommunal flotte för 

rullstolsburna har inkommit.  

 

Förslagsställaren skriver: 

 

"Att ta sig ut på Ljusnans vatten och njuta av fina sommardagar på en större 

flotte, är ett signum för Ljusdal. I Ljusdal och Järvsö är det en mycket 

populär aktivitet, på ett sätt som inte finns på många andra orter i Sverige. 

Tyvärr är det få rörelsehindrade i tex rullstol som har möjlighet till en sådan 

exklusiv aktivitet.  

 

Mänga är dem som tidigare haft en aktiv fritid i ex fritidsfisket, men som nu 

tvingas hålla sig på torra land. Det är även i övrigt svårt för en rörelsehindrad 

att komma nära vatten, då det inte finns riktigt anpassade miljöer med 

infrastruktur i form av ramper och bryggor för det. Att iordningställa en 

markyta med lämplig ramp ut till en stadig och anpassad flotte som 

manövreras av sommarferiearbetande ungdomar vore en fantastisk åtgärd för 

att förgylla de rörelsehindrades tillvaro om sommaren. Det skulle även sätta 

Ljusdal på kartan än mer."  

Beslutsunderlag 

Medborgarförslag juli 2023 

Propositionsordning 

Ordföranden föreslår att medborgarförslaget skickas till kommunstyrelsen 

för beredning. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  

 

Beslutsexpediering: Akt, kommunstyrelsen, förslagsställaren 
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§ 114 Dnr KS-00335/2023  

Medborgarförslag om nedsättning av högsta tillåtna 
hastighet på del av väg 310 i Hamra 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1. Medborgarförslaget delegeras till samhällsservicenämnden för beslut.  

Sammanfattning av ärendet 

Ett medborgarförslag med önskemål om nedsättning av högsta tillåtna 

hastighet på del av väg 310 i Hamra har inkommit.  

 

Förslagsställaren föreslår att den högsta tillåtna hastigheten på väg 310 ska 

sänkas till 40 km/tim genom Hamra samhälle i sin helhet. 

 

Under 2021 inlämnade en privatperson i Hamra en ansökan till Länsstyrelsen 

(7686-2021) om att den högsta tillåtna hastigheten genom Hamra tätort i sin 

helhet skulle nedsättas till 40 km/tim. Som skäl för detta angavs bland annat 

olägenheter då trafiken passerade tätt intill personens bostadsbyggnad 

belägen endast cirka 150 cm från vägens körbana. Även den högsta tillåtna 

hastigheten 60 km/tim invid den egna fastigheten, samt inom den del av  

Hamra där fastigheten är belägen, upplevdes som en trafikfara. 

 

Efter att Länsstyrelsen inhämtat uppgifter genom remisser där 

Polismyndigheten Polisområde Mitt samt Trafikverket Region Mitt yttrat 

sig, fattade Länsstyrelsen under sommaren 2022 beslut (6855-2021) att inte 

sänka hastigheten från 60 km/tim till 40/km genom den aktuella delen av 

Hamra. Därmed avslogs ansökan. 

 

Jag har därefter givits tillfälle att ta del av samtliga handlingar som rör 

ansökan. Vid genomgång av dessa upplever jag, och ytterligare ett antal 

personer med kännedom om förhållandet, att det finns brister i ärendets 

handläggning. Uppgifter som lett fram till avslaget kan ifrågasättas eller vara 

felaktiga. 

 

Vi vänder oss emot att Trafikverket i sitt yttrande anför att siktförhållandena 

längs den aktuella sträckan ”begränsas en aning av kurva samt backkrön”. 

Enligt vår uppfattning begränsas siktförhållandena längs 60-sträckan mer än 

”en aning” i dess sydöstra del där det förutom backkrön även finns en 
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synnerligen skarp kurva. I anslutning till denna finns en bostadsbyggnad 

placerad tätt intill vägkanten vilket skapar skymd sikt i kurvan. Mitt i kurvan 

ansluter en allmän väg samt en lokalgata som bland annat betjänar Hamra 

Konferens & Vildmarkscenter med restaurang. Anslutningen har kraftig 

lutning ner mot väg 310. 

 

Längs 60-sträckan mynnar även den lokalgata som med en brant backe leder 

trafiken från samhällets övre delar, Hamra Besparingsskogs arbetsplatser 

samt Hamra kyrka, ned till väg 310. 

 

Trafikverket skriver även att vägen omges ”av åker- och ängsmark samt lite 

skog” och att ”den aktuella sträckan ligger utanför tättbebyggt område”. 

Trafikverket konstaterar också att årsmedelsdygnstrafiken vid mätningen 

2021 är cirka 280 fordon. Beträffande vägens omgivningar så omges den 

aktuella ”60-sträckan” genom Hamra till större delen av sammanhållen 

bebyggelse samt tomtmark. Omfattningen av åker och ängsmark samt skog 

är begränsad. 

 

Uppgiften om årsmedelsdygnstrafiken har vi ingen anledning att betvivla. 

Det som däremot inte framgår av uppgiften är att den till en icke obetydlig 

del utgörs av tung trafik då väg 310 är en välutnyttjad ”smitväg” mellan E 45 

och Riksväg 84 samt som en förlängning av väg 296 mellan E 45 och 

Riksväg 84. Inte minst detta talar för att den högsta tillåtna hastigheten 

genom Hamra samhälle som helhet bör nedsättas till 40 km/tim. 

 

Polismyndigheten anser i sitt yttrande att ”då inga allvarliga störningar eller 

olyckor inträffat på sträckan är den nu gällande hastighetsbegränsningen 

rimlig”. Yttrandet känns väl inte helt klockrent då det kan tolkas som att det 

krävs en olycka innan polismyndigheten ändrar ståndpunkt. Vad jag förstår 

är hastighetsbegränsningar till för att i preventivt syfte undvika olyckor. 

 

Mot bakgrund av det jag anfört här ovan, samt att det upplevs som ologiskt 

att dagens ”40-gräns” slutar mitt i samhället, varefter en mer trafikfarlig 

sträckning av väg 310 vidtar, så anser jag att det är angeläget att hela Hamra 

samhälle omfattas av 40 km/tim som högsta tillåtna hastighet. Då frågan 

även drivs av Orsa Finnmarks Bygdekommitté så ser jag gärna att 

kommunfullmäktige i Ljusdals kommun medverkar till den ovan beskrivna 

utökningen  av hastighetsbegränsningens sträcka genom att bifalla detta 

medborgarförslag.  

Beslutsunderlag 

Medborgarförslag 
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Propositionsordning 

Ordföranden föreslår att medborgarförslaget delegeras till 

samhällsservicenämnden för beslut.  Ordföranden finner att 

kommunfullmäktige bifaller detta.  

 

Beslutsexpediering 

Akt 

Samhällsservicenämnden för beslut 

Förslagsställaren  
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§ 115 Dnr KS-00334/2023  

Medborgarförslag om bygdepeng för Ljusdals 
kommuns kraftverk 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1. Medborgarförslaget skickas till kommunstyrelsen för beredning.  

Sammanfattning av ärendet 

Ett medborgarförslag om bygdepeng för Ljusdals kommuns kraftverk har 

inkommit. 

 

Förslagsställarna vill att Ljusdals kommun genom Ljusdals Energi betalar ut 

bygdepeng för sina vattenkraftverk. 

 

Beslutsunderlag 

Medborgarförslag 26 juni 2023 

Propositionsordning 

Ordföranden föreslår att medborgarförslaget skickas till kommunstyrelsen 

för beredning. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  

 

Beslutsexpediering 

Akt 

Förslagsställaren 

Kommunstyrelsen 
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§ 116 Dnr KS-00333/2023  

Medborgarförslag om inrättande av palliativt vårdteam i 
kommunen 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1. Medborgarförslaget skickas till kommunstyrelsen för beredning.  

Sammanfattning av ärendet 

Ett medborgarförslag om inrättande av palliativt vårdteam i kommunen har 

inlämnats. 

 

Förslagsställaren skriver: 

 

"Ett palliativt vårdteam ska erbjudas där patienten väljer att vårdas, i 

hemmet, i ett omsorgsboende eller på en specialiserad palliativ enhet vilket 

vi saknar här i Ljusdal.  

 

Jag och många med mig vill se en utveckling av den palliativa vården i 

Ljusdals kommun, ett team som arbetar runt patienten, i egna hemmet eller 

på ett boende, ett team som består av samma personer, utbildade för att 

tillgodose de fyra hörnstenarna i palliativ vård: 

 

 närhet 

 helhet 

 kunskap 

 empati 

 

Idag finns ej något sådant team på omsorgsboendena utan det sätts in 

personal som är tillgänglig och i vilket de flesta fall är outbildade med ingen 

kunskap om människan och vårdbehovet i livets slutskede. 

 

Önskan gäller att skapa ett palliativt vårdteam inom kommunen som 

tillgodoser patientens behov i livets slut på ett professionellt sätt för ett 

värdigt avslut." 

Beslutsunderlag 

Medborgarförslag 22 juni 2023 
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Propositionsordning 

Ordföranden föreslår att kommunfullmäktige skickar medborgarförslaget till 

kommunstyrelsen för beredning. Ordföranden finner att kommunfullmäktige 

bifaller detta.  

 

Beslutsexpediering 

Akt 

Förslagsställaren 

Kommunstyrelsen  

 

Kommunfullmäktiges protokoll 25 september
(Signerat, SHA-256 83B1A76E497406734930797ADCBCB25DE260EA78DCA6351082DD4697EA6BD5CC)

Sida 47 av 57



 

Kommunfullmäktige 

PROTOKOLL 

Sida 

48(56) 

Datum 

2023-09-25 

 

 

  
 

 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

     

 

§ 117 Dnr KS-00330/2023  

Medborgarförslag med önskemål om röjning av sly 
längs Ljusnan mellan Ljusdal och Järvsö 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1. Medborgarförslaget skickas till kommunstyrelsen för beredning.  

Sammanfattning av ärendet 

Ett medborgarförslag med önskemål om röjning av sly längs Ljusnan mellan 

Ljusdal och Järvsö har inlämnats.  

 

Förslagsställaren skriver: 

 

"När man kommer från Järvsö mot Ljusdal ser man inte mycket av vad 

Ljusdal har att visa upp. 

 

Om man kunde röja och fälla träd mellan Rv 83 och älven, skulle det bli 

bästa reklamen att besöka även Ljusdal. Det är ju väldigt fint ända från 

golfbanan till älvbron. 

 

Även om det är privat mark, borde det gå att komma överens att åtminstone 

glesa ur träden rejält så det syns emellan stammarna. Sly blir väl markägarna 

bara glad om det försvinner. 

 

Tänk att få visa upp golfbanan, Älvvallen, Folkparken, Hembygdsgården, 

koloniområdet, m.m."  

Beslutsunderlag 

Medborgarförslag 20 juni 2023 

Propositionsordning 

Ordföranden föreslår att kommunfullmäktige skickar medborgarförslaget till 

kommunstyrelsen för beredning. Ordföranden finner att kommunfullmäktige 

bifaller detta.  

 

Beslutexpediering: Akt, Förslagsställaren, Kommunstyrelsen 
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§ 118 Dnr KS-00374/2023  

Medborgarförslag om trafiksäkerhetsåtgärder runt 
Stenhamreskolan 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1. Medborgarförslaget skickas till kommunstyrelsen för beredning.  

Sammanfattning av ärendet 

Ett medborgarförslag med önskemål om trafiksäkerhetsåtgärder runt 

Stenhamreskolan har inkommit. Förslagsställaren skriver: 

 

"Jag skriver till er som representant för flera boende på Stenhamregatan och 

Västra Gränsgatan med anledning av några trafikrelaterade problem som 

påverkar vårt område negativt. 

 

Det handlar om fordon, mestadels EPA-traktorer, som framförs och parkeras 

på våra gator under skoldagar, mellan klockan 08:00 och 16:00. På 

Stenhamregatan har det blivit vanligt att våra privata uppfarter används som 

vändplatser för dessa fordon, då gatan saknar vändplats. Detta skapar en 

säkerhetsrisk för lekande barn när dessa fordon framförs i hög hastighet. 

 

På Västra Gränsgatan är det liknande problem men med en annan vinkling. 

Där skapar parkerade fordon hinder som försvårar framkomligheten, 

speciellt vid möten mellan fordon. 

 

Vi tror att dessa problem kan åtgärdas genom att införa ett parkeringsförbud 

på Stenhamregatan och Västra Gränsgatan under de specificerade tiderna. 

Dessutom skulle vägbulor på strategiska platser längs Västra Gränsgatan 

kunna hålla hastigheterna på en acceptabel nivå. 

 

Parkeringsbehovet i området är välkänt, vilket framgick i Ljusdals-Posten 

redan den 5 maj 2022 på sidan 5, när de skrev om att den yta som nyttjades 

för parkering av EPA-traktorer omvandlades till personalparkering. Som 

respons på detta problem föreslår vi att anlägga en ny parkeringsyta på 

ängen, nedanför Stenhamreskolan, som vetter mot kolonilotterna. 

 

Vi ser fram emot att höra från er."  
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Beslutsunderlag 

Medborgarförslag 15 augusti 2023 

Propositionsordning 

Ordföranden föreslår att medborgarförslaget skickas till kommunstyrelsen 

för beredning. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  

 

Beslutsexpediering 

Akt 

Förslagsställaren 

Kommunstyrelsen 
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§ 119 Dnr KS-00300/2023  

Ej verkställda beslut - första  kvartalet 2023 för individ- 
och familjeomsorgen 2023 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1. Informationen noteras till protokollet.           

Sammanfattning av ärendet 

Arbetsmarknads- och socialnämnden har översänt redovisning över ej 

färdigställda beslut för individ- och familjeomsorgen kvartal ett 2023.           

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelsens protokoll 16 augusti 2023, § 151 

Tjänsteskrivelse 4 augusti 2023 

Arbetsmarknads- och socialnämndens protokoll 23 maj 2023, § 118  

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till att informationen 

noteras till protokollet. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller 

detta.  

 

Beslutsexpediering 

Akt 
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§ 120 Dnr KS-00302/2023  

Ej verkställda beslut - äldreomsorgen samt stöd och 
omsorg 2023 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1. Informationen noteras till protokollet.       

Sammanfattning av ärendet 

Omsorgsnämnden har översänt redovisning över ej verkställda beslut (SoL 

och LSS) som inte verkställts inom tre månader.             

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelsens protokoll 16 augusti 2023, § 152 

Tjänsteskrivelse 4 augusti 2023 

Omsorgsnämndens protokoll 24 maj 2023, § 63 

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till att informationen 

noteras till protokollet. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller 

detta.  

 

Beslutsexpediering 

Akt 
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§ 121 Dnr KS-00398/2023  

Medborgarförslag med önskemål om farthinder på 
Hybovägen i Ämbarbo 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1. Medborgarförslaget delegeras till samhällsservicenämnden för beslut.  

Sammanfattning av ärendet 

Ett medborgarförslag med önskemål om farthinder på Hybovägen i Ämbarbo 

har inkommit. 

 

Förslagsställaren skriver: 

 

"Jag och många med mig i närområdet har ett viktigt förslag som jag tror ni 

har intresse av att se över. 

 

Det gäller ett övergångsställe i nedre Ämbarbo, på Hybo vägen mellan Per 

Ersvägen och Torsvägen. Det är busshållsplatser på båda sidor där och en hel 

del barn som stiger på och av. Det är många barn som passerar vägen för att 

ta sig till tex lekparken nedanför Ämbarbo bostadsområde med. Även många 

vuxna förstås som går och cyklar över där. 

 

Problemet är att det hålls alldeles för hög hastighet där! Alltid. Jag och flera 

andra föräldrar har följt våra barn till och från bussen och trots att man står 

vid övergångstället blåser bilarna bara förbi i hög hastighet. De flesta 

reflekterar inte ens att vi står där, ofta med viftande armar i hopp om sänkt 

fart. 

 

Det har ju även tidigare varit ett reportage om detta i Ljusdal Posten men 

ännu har det inte hänt något. Det kommer förr eller senare ske en olycka om 

inte man sätter in en åtgärd. Det känns väldigt otryggt att låta barn passera 

där. 

 

Tidigare när jag ställt frågan fick jag till svar att det ej var möjligt att göra ett 

förhöjt övergångsställe pga ergonomi för bussar bla. men nu har det ju gjorts 

upphöjda såna på flera ställen, tex på Bjuråkersvägen och  Verkstadsskole-

vägen, vilken visar sig ju vara väldigt effektivt. 
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Vi hoppas nu verkligen att ni kan bygga upp detta övergångställe inom kort. 

Detta är ju en 40-sträcka men bilar som åker förbi just där kör minst 70 och 

tycks inte uppfatta att det är ett övergångsställe där. Det kommer tyvärr inte 

räcka att måla på vägstrecken. Snälla prioritera detta för säkerhetens skull."  

Beslutsunderlag 

Medborgarförslag     

Propositionsordning 

Ordföranden föreslår att medborgarförslaget delegeras till samhällsservice-

nämnden för beslut. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller 

detta.        

 

Beslutexpediering 

Akt 

Förslagsställaren 

Samhällsservicenämnden för beslut 
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§ 122 Dnr KS-00416/2023  

Medborgarförslag om cykelväg längs Dellenbanan 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1. Medborgarförslaget skickas till kommunstyrelsen för beredning.  

Sammanfattning av ärendet 

Ett medborgarförslag med önskemål om cykelväg längs Dellenbanan har 

inkommit. 

 

Förslagsställaren skriver 

 

"Dellenbanan är en lokal skatt, och vi bör bevara den - men ibland betyder 

"bevara" att man ändrar funktionen lite för att bättre passa nutidens behov. 

 

I dagsläget används Dellenbanan sporadiskt för dressiner, främst uthyrda 

från Delsbo station men det finns även ett mindre antal privatägda dressiner. 

Det är bra att banan används och hålls ren, men med relativt enkla medel 

skulle den kunna användas långt mycket mer, av fler personer, och ha större 

samhällsnytta. 

 

I många delar av Sverige och världen har man gjort om gamla järnvägsspår 

till gång- och cykelvägar (se till exempel "Rails to Trails"-projekten i USA). 

Kostnaden är inte särskilt hög och innebär att man tillgängliggör upplevelsen 

för många fler. 

 

Om Ljusdals kommun skulle kunna gå före och göra om sträckan 

Gryttjesbo-Hybo till en gång- och cykelväg, ihopkopplad med det befintliga 

cykelnätet som dels går till Järvsö, dels till Ljusdals centrum, så skulle 

många kunna cykelpendla den sträckan, förutom de turister som  

kanske lockas testa längre cykelsträckor. 

 

I första hand bör man se över möjligheten att kombinera gång- och 

cykelvägen med den befintliga rälsen (lägga ner grus mellan rälsen eller 

liknande), i andra hand undersöka om rälsen bör tas bort och ersättas med en 

gång- och cykelväg."  
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Beslutsunderlag 

Medborgarförslag 21 september 2023  

Propositionsordning 

Ordföranden föreslår att medborgarförslaget skickas till kommunstyrelsen 

för beredning. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  

 

Beslutsexpediering 

Akt 

Kommunstyrelsen 

Förslagsställaren 
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Kungörelse av sammanträdet 


 


Dagens sammanträde har tillkännagivits genom en kungörelse 16 september 2023. 


Kungörelsen har ställts till varje ledamot och ersättare 16 september 2023 i enlighet 


med kommunfullmäktiges beslut. Kommunfullmäktige uttalar enhälligt att 


sammanträdet är i laga ordning kungjort.  


 


Ordföranden frågar om ej kungjorda men till dagens sammanträde anmälda två 


medborgarförslag  och ett informationsärende får upptas på dagordningen. Ordföranden 


finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  


 


Meddelanden 


 


Ordföranden meddelar att samhällsservicenämnden har beslutat bifalla ett 


medborgarförslag om att Los bibliotek ska ha öppet även under juli månad. Dnr KS 


450/2022 


 


Allmänhetens frågestund 


 


Karin Botås ställer följande frågor: 


1. Vad är status när det gäller det uppdrag som gavs Ljusdalshem 30/5 2023 att, med 


utgångspunkt i tidigare förstudie, ta fram ytterligare alternativ och 


kostnadsuppskattningar för ombyggnation och renovering av Färila skola? När ska 


uppdraget slutredovisas? 


2. Hur ser tidsplanen ut för att kunna ha ett färdigt beslutsunderlag och för när ett 


investeringsbeslut kan komma att fattas?  


Kommunstyrelsens ordförande Pernilla Färlin (M) svarar på frågorna. 


  


Ledamöternas korta frågor 


 


Jonas Rask-Samuelsson (C)  ställer en fråga kommunstyrelsens ordförande skulle vara 


intresserad av att gemensamt, partiöverskridande, agera mot riksdagen och dess partier 


för att påpeka vilken viktig roll studieförbunden har för vår kommun? 


 


Kommunstyrelsens ordförande Pernilla Färlin (M) svarar på frågan. 


 


Jonas Rask-Samuelsson (C) frågar om det kommer att komma ett reglemente på plats 


för att det under 2024 ska kunna ges ut stöd för enskilda vägar? 


 


Kommunstyrelsens ordförande Pernilla Färlin (M) svarar på frågan. 
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§ 98 Dnr KS-00431/2022  


Val av nämndemän vid Hälsinglands tingsrätt 2024-01-
01--2027-12-31 


Kommunfullmäktige beslutar 


 


1. Till nämndemän vid Hälsinglands tingsrätt väljs: 


 


Lars Arkegren (M), Josefin Bergen (M), Per Andersson (SD), Kjell Nilsson 


(S), Bertil Asplund (S), Clara Bergius (S), Mårten Züchner (V), Linda 


Vikström (L), Bo Hed (MP), Mats Westerberg (KD), Jan Hedlund (LB) och 


Maria Rosèn (C). 


Sammanfattning av ärendet 


Mandattiden för tingsrättens samtliga nämndemän löper ut den 31 december 


2023. 


 


Tingsrätten har, enligt 4 kap 5 § rättegångsbalken, att fördela antalet 


nämndemän mellan kommunerna i domkretsen i förhållande till 


kommunernas folkmängd. 


 


Med befolkningsstatistik från SCB som utgångspunkt begär tingsrätten att  


det för perioden 2024-01-01 – 2027-12-31 väljs i Ljusdals kommun 12 


nämndemän. 


 


Tingsrätten ska meddelas beslutet senast 1 oktober 2023. 


Yrkanden 


Lars Molin (M): Lars Arkegren (M) och Josefin Bergen (M) väljs till 


nämndemän. 


 


Henrik Karlström (SD): Per Andersson (SD) och Örjan Nyman (SD) väljs 


till nämndemän. 


 


Kristina Michelson (S): Kjell Nilsson (S), Bertil Asplund (S) och Clara 


Bergius (S) väljs till nämndemän. 


 


Kiki Furstedt (V): Mårten Züchner (V) väljs till nämndeman. 
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Bertil Skoog (L): Linda Vikström (L) väljs till nämndeman. 


 


Kristoffer Kavallin (MP): Bo Hed (MP) väljs till nämndeman. 


 


Roger Kastman (KD): Mats Westerberg (KD) väljs till nämndeman. 


 


Fredrik Röjd (LB): Jan Hedlund (LB) väljs till nämndeman. 


 


Jonas Rask Samuelsson (C): Maria Rosèn (C) väljs till nämndeman. 


 


Ajournering begärs. Efter 30 minuter återupptas förhandlingarna. 


 


Henrik Karlström (SD) tar tillbaka yrkandet om att välja Örjan Nyman (SD) 


till nämndeman. 


Propositionsordning 


Ordföranden frågar om yrkandena om nämndemän kan bifallas. Ordföranden 


finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  


 


Beslutexpediering 


Akt 


De valda 


Hälsinglands Tingsrätt 


Förtroendemannaregister 


Lön Hälsingland 
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§ 99 Dnr KS-00378/2023  


Avsägelse från Maria Molin (M) gällande uppdraget som 
ersättare i Världsarvsrådet. Ev fyllnadsval 


Kommunfullmäktige beslutar 


 


1. Maria Molin (M) entledigas från sitt uppdrag  


 


2. Jonas Wallgren Nordlander (M) väljs till ny ersättare i Världsarvsrådet. 


 


3. Valet gäller för återstoden av mandatperioden.  


Sammanfattning av ärendet 


Maria Molin (M) avsäger sig sitt uppdrag som ersättare i Världsarvsrådet. 


 


Ordföranden frågar om Maria Molin kan entledigas från sitt uppdrag. 


Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  


Yrkanden 


Lars Molin (M): Jonas Wallgren Nordlander (M) väljs till ny ersättare i 


Världsarvrådet.  


Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till Lars Molins 


yrkande. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  


 


Beslutsexpediering 


Akt 


Jonas Wallgren Nordlander 


Världsarvsrådet 


Förtroendemannaregister 


Lön Hälsingland 
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§ 100 Dnr KS-00299/2023  


Fyllnadsval till kommunfullmäktiges valberedning efter 
ledamoten László Gönczi (MP) 


Kommunfullmäktige beslutar 


 


1.  Karin Jansson (MP) väljs till ledamot i kommunfullmäktiges 


 valberedning.  


 


2.  Valet gäller för återstoden av mandatperioden.  


Sammanfattning av ärendet 


Fyllnadsval ska göras till kommunfullmäktiges valberedning efter avlidne 


ledamoten Làszlò Gönczi (MP).  


Yrkanden 


Kristoffer Kavallin (MP): Karin Jansson (MP) väljs till ny ledamot i 


kommunfullmäktiges valberedning.  


Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till Kristoffer 


Kavallins yrkande. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  


 


Beslutsexpediering 


Akt 


Karin Jansson 


Förtroendemannaregister 


Lön Hälsingland 
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§ 101 Dnr KS-00420/2022  


Lokal kulturplan 2023-2026 


Kommunfullmäktige beslutar 


 


1. Kulturplan 2023-2026 antas. 


Sammanfattning av ärendet 


Den lokala kulturplanen har varit på remiss hos kulturföreningar under 


perioden 20 mars 2023 till 21 maj 2023. Två remissvar har inkommit; från 


Ljusdals riksteaterförening samt Föreningen Loosgrufvan. Följande förslag 


till ändringar, med fet text, finns i kulturplanen:  


 


Kulturhistoriska lämningar, under rubriken Kulturarv och kulturmiljöer, 


Kulturhistoriska lämningar:   


RAÄ:s söktjänst Fornsök ger i dagsläget 3 749 träffar på kulturhistoriska 


lämningar i Ljusdals kommun. I den siffran ryms allt ifrån fångstgropar, 


gravar, boplatser och hällristningar till de mer moderna resterna av kolning- 


och flottningsanläggningar. Hit räknas också Loos koboltgruva som sedan 


mitten av 1990-talet har varit öppen för besökare. 2023 tilldelades 


föreningen Loosgrufvan utmärkelsen Årets Arbetslivsmuseum. 


 


Rubriken Nationella minoriteter har ändrats till Nationella minoriteter och 


minoritetsspråk. Andra ändringar såsom ordningen på de nationella 


minoriteterna samt minoritetsspråken har också gjorts. 


Beslutsunderlag 


Kommunstyrelsens protokoll 16 augusti 2023, § 145 


Samhällsservicenämndens protokoll 13 juni 2023, § 76 


Samhällsserviceförvaltningens skrivelse 1 juni 2023 


Förslag kulturplan - reviderad 1 juni 2023 


Yttrande från Ljusdals Riksteaterförening 26 april 2023 


Yttrande från Föreningen Loosgrufvan 20 mars 2023 


Samrådsredogörelse efter remiss till nämnderna 25 november 2022 
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Yrkanden 


Ulf Nyman (M), Lena Svahn (S), Marit Holmstrand (S), Fredrik Röjd (LB), 


Jonas Rask-Samuelsson (C), Henrik Estander (L) och Pernilla Färlin (M): 


Bifall till kommunstyrelsens förslag.  


 


Karin Jansson (MP): Bifall till kommunstyrelsens förslag. Kommunfull-


mäktige uppdrar åt kommunstyrelsen att inkomma med förslag på 


komplettering av planen där bibliotekens bidrag till kommunens kulturarbete 


tydliggörs. 


 


Ajournering begärs. Efter 25 minuter återupptas förhandlingarna.  


 


Pernilla Färlin (M) och Fredrik Röjd (LB): Avslag på Karin Janssons 


tilläggsyrkande.  


 


Kiki Furstedt (V): Bifall till Karin Janssons tilläggsyrkande. 


Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till Ulf Nymans m fl 


yrkande om att bifalla kommunstyrelsens förslag. Ordföranden finner att 


kommunfullmäktige bifaller detta.  


 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till Karin Janssons 


tilläggsyrkande. Ordföranden finner att kommunfullmäktige avslår detta.  


 


Omröstning begärs. 


 


Kommunfullmäktige godkänner följande propositionsordning: 


 


Ja-röst för avslag på Karin Janssons tilläggsyrkande, Nej-röst för bifall till 


tilläggsyrkandet.  


Omröstningsresultat 


Med 32 Ja-röster mot 8 Nej-röster har kommunfullmäktige beslutat avslå 


tilläggsyrkandet.  


 


Marit Holmstrand (S), Ove Schönning (S), Lena Svahn (S), Sawsan Ghazal 


(S), Kristina Michelson (S), Walle Olsson (S), Maria Fernmalm (S), Lennart 


Canskog (S), Annelie Wallberg (S), Gunnar Eriksson (S), Sara Cedenman 


(S), Jan Nordlinder (S), Pernilla Färlin (M), Lars Molin (M), Ulf Nyman (M), 
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Carina Bergen (M), Stefan Bergen (M), Johannes Bergen (M), Kjell 


Israelsson (M), Henrik Estander (L), Bertil Skoog (L), Fredrik Röjd (LB), 


Jonny Mill (LB), Marie-Louise Hellström (LB), Eva-Marie Forslin (LB), 


Henrik Karlström (SD), Jens Furuskog (SD), Sven Persson (SD), Magnus 


Florkölen (-), Thomas Svensk (SD), Magnus Nyholm (SD) och Roger 


Kastman (KD) röstar Ja.  


 


Jonas Rask-Samuelsson (C), Anna-Karin Zachrisson (C), Sigurd Mattsson 


(C), Barbro Andin Mattsson (C), Kiki Furstedt (V), Pia Hedblom (V), 


Kristoffer Kavallin (MP) och Karin Jansson (MP) röstar Nej.  


Reservationer  


Kristoffer Kavallin (MP), Karin Jansson (MP), Kiki Furstedt (V) och Pia 


Hedblom (V) reserverar sig mot beslutet.  


 


 


Beslutsexpediering 


Akt 


Samhällsservicenämnden 


Författningssamling 


 







 


Kommunfullmäktige 


PROTOKOLL 


Sida 


14(56) 


Datum 


2023-09-25 


 


 


  
 


 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 


     


 


§ 102 Dnr KS-00222/2022  


Konstpolicy 


Kommunfullmäktige beslutar 


 


1. Konstpolicy för Ljusdals kommun antas. 


Sammanfattning av ärendet 


Den lokala kulturplanen har varit på remiss hos kulturföreningar under 


perioden 20 mars 2023 till 21 maj 2023. Två remissvar har inkommit; från 


Ljusdals riksteaterförening samt Föreningen Loosgrufvan.  


 


Följande förändringar i konstpolicyn, markerade med fet text, föreslås under 


rubriken Gåvor och donationer: 


”Med gåva avses ett verk/objekt/föremål av symboliskt värde eller ringa 


ekonomiskt värde medan en donation avser verk/objekt/föremål av högre 


belopp.  


 


Gåvor till Ljusdals kommun administreras av Intendenten som utifrån 


gåvans relevans för samlingen fattar beslut om gåvan kan tas emot. Gåvan 


registreras i samlingen och ett gåvobrev skickas som tack och bekräftelse till 


givaren. 


 


Vänortsgåvor och liknande gåvor som utbyts i kommunens olika relationer 


och kontakter accepteras alltid.  


 


Vid donation av konst eller föremål till Ljusdals kommun beslutar 


samhällsservicenämnden om donationen ska tas emot eller inte. Hänsyn ska 


tas till donationens ändamål, eventuella villkor samt lämpligheten i att ta 


emot donationen.  


 


Som huvudregel ska en gåva eller donation inte medföra krav på 


motprestation från Ljusdals kommun. Vid bedömning av mottagande ska 


särskild vikt läggas vid konstnärens och/eller konstverkets anknytning till 


Ljusdals kommun.” 
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Beslutsunderlag 


Kommunstyrelsens protokoll 16 augusti 2023, § 146 


Samhällsservicenämndens protokoll 13 juni 2023, § 77 


Samhällsserviceförvaltningens skrivelse 1 juni 2023 


Förslag Konstpolicy - reviderat 1 juni 2023 


Yrkanden 


Marit Holmstrand (S), Ulf Nyman (M), Lena Svahn (S) och Fredrik Röjd 


(LB): Bifall till kommunstyrelsens förslag.  


Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till Marit Holmstrands 


m fl yrkande. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  


 


Beslutsexpediering 


Akt 


Samhällsservicenämnden 


Författningssamling 
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§ 103 Dnr KS-00400/2023  


Revisionsrapport - Granskning av likvärdig skola - 
Information 


Kommunfullmäktige beslutar 


 


1. Informationen noteras till protokollet.  


Sammanfattning av ärendet 


Kommunens revisorer har genomfört en granskning av likvärdig skola.  


 


Revisionen önskar att utbildningsnämnden lämnar synpunkter på de slut-


satser och de rekommendationer som finns redovisade i rapporten samt få 


svar på vilka eventuella åtgärder som ska vidtas och när de beräknas vara 


genomförda. Svar önskas senast 15 december 2023. 


 


Kommunrevisionens ordförande Björn Brink (C) presenterar granskningen. 


Av sammanfattningen framgår: 


 


Vi har av Ljusdals kommuns revisorer fått i uppdrag att granska likvärdig-


heten i skolväsendet i kommunen. Uppdraget ingår i revisionsplanen för år 


2023. Syftet med granskningen var att översiktligt bedöma om utbildnings-


nämnden ger grundskolenheterna förutsättningar att erbjuda likvärdig 


utbildning.  


 


Vår sammanfattande bedömning utifrån granskningens syfte är att 


utbildningsnämnden inte ger grundskolenheterna förutsättningar att erbjuda 


en ändamålsenlig och likvärdig utbildning.  


 


Vi konstaterar att måluppfyllelsen i grundskolan är låg både i faktiska tal och 


då hänsyn tas till kommunens socioekonomiska struktur. Vi bedömer att det 


är av betydande vikt att orsakerna till måluppfyllelsen har analyserats och 


finns med i underlaget för budgetberedningens arbete och beaktas i 


detsamma. Huvudmannen har emellertid beslutat om en kartläggning över 


vilka resurser som krävs för att bibehålla befintlig skolstruktur och möta 


lokalbehoven, vilket vi ser positivt på. Det är vidare osäkert huruvida 


resursfördelningsmodellen i tillräckligt hög grad tar hänsyn till att eleverna 


vid skolenheterna har olika förutsättningar och behov. 
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Vidare bedömer vi, utifrån skolenkät och intervjuer, att det inte är säkerställt 


alla elever i behov av särskilt stöd får de insatser som de behöver. Det gäller 


exempelvis elever med neuropsykiatriska funktionsnedsättningar och elever 


med problematisk skolfrånvaro. Elevhälsan arbetar inte främst förebyggande 


och hälsofrämjande. Det finns också brister i undervisning för elever med 


utländsk bakgrund, även om det är positivt att andelen berättigade till 


modersmål som deltar i undervisning är hög.  


 


Studiehandledning på modersmål motsvarar inte fullt ut de behov som finns 


och undervisning i svenska som andraspråk erbjuds inte alltid 


ändamålsenligt och likvärdigt.  


 


Vi konstaterar att andelen legitimerade och behöriga lärare är låg i 


kommunen, vilket ställer krav på huvudmannen att vidta åtgärder för att öka 


kompetensen. Vi bedömer att det är en brist att huvudmannen inte har 


upprättat en kompetensförsörjningsplan utifrån vilken åtgärder på både kort 


och lång sikt framgår.  


 


Huvudmannen följer inte, inom ramen för det systematiska kvalitetsarbetet, 


upp förutsättningar för likvärdig skola. Vi ser också brister vad gäller analys 


av måluppfyllelse, både i förhållande till såväl statliga som kommunala 


styrdokument. Vi vill också påtala vikten av välfungerande kommunikation 


uppåt och nedåt i styrkedjan utifrån vad som framkommer i det systematiska 


kvalitetsarbetet.  


 


Revisorerna rekommenderar utbildningsnämnden:  


 att säkerställa att underlaget för arbetet i budgetberedningen 


synliggör analysen av orsakerna till den låga måluppfyllelsen.  


 att följa upp huruvida befintlig resursfördelningsmodell ger enheterna 


likvärdiga förutsättningar att verka för hög måluppfyllelse.  


 att tillse att elever i behov av särskilt stöd får det särskilda stöd som 


de behöver. (3 kap. 7 § 3 st. SkolL). Det gäller till exempel elever 


med NPF och skolfrånvaroproblematik.  


 att stärka arbetet med hög och likvärdig tillgång till legitimerade och 


behöriga lärare samt upprätta en kompetensförsörjningsplan med 


insatser att vidta på kort och lång sikt.  


 att säkerställa att elever i behov av studiehandledning på modersmål 


får det i den omfattning som de behöver. (5 kap. 4 § 


Skolförordningen)  


 att tillse att undervisning i svenska som andraspråk erbjuds 


ändamålsenligt och likvärdigt.  
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 att tillse att det systematiska kvalitetsarbetet bedrivs enligt gällande 


styrdokument, särskilt vad gäller analys av måluppfyllelse, åtgärder 


att vidta och att säkerställa  


 att beslutade åtgärder genomförs. (4 kap. 3, 6-7 §§. SkolL).  


 


Rapporten kommer att komma åter till kommunfullmäktige för information 


efter det att utbildningsnämnden har lämnat sitt svar till kommunrevisionen.  


Beslutsunderlag 


Missiv till granskningsrapport 11 september 2023 


Granskningsrapport 11 september 2023 


Propositionsordning 


Ordföranden frågar om informationen kan noteras till protokollet. 


Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  


 


Beslutsexpediering 


Akt  
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§ 104 Dnr KS-00223/2023  


Tröskelväxling i hemsjukvården 


Kommunfullmäktige beslutar 


 


1.  Ljusdals kommun avslår förslaget till ny skatteväxling inom Gävleborg 


 län.  


Sammanfattning av ärendet 


Hälso-och sjukvårdsnämnden önskar ett ställningstagande från länets 


kommuner till att genomföra skatteväxling för hembesök på 


primärvårdsnivå. Återkoppling önskas senast 30 september 2023. 


 


Ärendet har remitterats till omsorgsnämnden som har yttrat sig i ärendet.   


 


Hemsjukvården skatteväxlades 2013 mellan dåvarande Landstinget 


Gävleborg och länets tio kommuner. Under den processen var det vissa 


frågor, ansvarsområden som inte blev klara och därav kvarstannade de i 


Landstingets drift. Detta har visat sig skapa konflikter kring den enskilde 


individen som inte blir bra för någon part. Därav beslutade det politiska 


Nätverk Välfärd att göra en särskild utredning för att ta ställning till om det 


eventuellt ska göras en ny skatteväxling från region till kommunerna som 


innehåller kvarvarande delar i hemsjukvården. 


 


En partsgemensam arbetsgrupp med representanter från Länsledning gjorde 


ett inledande arbete som presenterades för Nätverk Välfärd. Man beslutade 


att gå vidare med en fördjupad undersökning och för uppdraget anlitades 


Sirona. Den rapporten presenterades för Nätverk Välfärd vid möte  


2021-09-02 och för Länsledning 2021-09-10. Efter redovisningar beslutades 


att fördjupa utredningen ytterligare med analys av hjälpmedel och vilken 


ekonomisk påverkan en växling av ansvar skulle innebära. Tilläggsanalysen 


blev klar 2022-03-11. Den redovisades för Nätverk Välfärd vid möte  


2022-05-12. Därefter sändes rapporten ut till samtliga ledamöter i 


Länsledning. 


 


Hälso- och sjukvårdsnämnden önskar nu från länets kommuner ett 


ställningstagande till att genomföra skatteväxling för hembesök på 


primärvårdsnivå, samt vid ett positivt ställningstagande: 
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• Besked om datum för överföring av ansvar för hembesök i 


 primärvård till den kommunala hälso- och sjukvården, samt en 


 samverkan med regionen i planeringen och genomförandet av 


 denna. I dag ansvarar regionen för    hembesök när insatsen inte 


 bedöms vara varaktig mer än 14 dagar. 


 


• Besked om datum för övertagande av ansvar för rehabilitering 


 för personer med LSS-beslut där kommunen har hälso- och 


 sjukvårdsansvar, samt en samverkan med regionen och 


 genomförandet av denna. 


 


Yttrande  


Omsorgsförvaltningen Ljusdal vill understryka att fortsatt utveckling av 


arbetet med Nära Vård bör prioriteras och tydligare implementeras i 


verksamheterna. En utveckling av Nära Vård kan komma att lösa vissa av de 


utmaningar som ligger till grund för förslag om skatteväxling.  


 


Omsorgsförvaltningen har tagit del av de synpunkter i ärendet som inkommit 


från MAS/MAR-gruppen i Gävleborg. Omsorgsförvaltningen ställer sig 


bakom synpunkterna och hänvisar till dem i rekommendationen om att beslut 


gällande skatteväxling inte bör tas i dagsläget. MAS/MAR-gruppens 


synpunkter bifogas yttrandet.  


Beslutsunderlag 


Kommunstyrelsens protokoll 7 september 2023, § 162 


Omsorgsnämndens protokoll 23 augusti 2023, § 89 


Tjänsteskrivelse 11 augusti 2023 


Bilaga till yttrande: Synpunkter från MAS/MAR gällande sakfel i 


utredningen Tröskelväxling diarieförd 11 augusti 2023. 


Tjänsteskrivelse Hälso- och sjukvårdsnämnden diarieförd 24 april 2023. 


Protokoll 2023-01-31 § 15 HSN Tröskelväxling - Primärvård diarieförd 24 


april 2023. 


Tilläggsuppdrag hjälpmedel - Fördjupad utredning av hemsjukvården - 


Slutrapport diarieförd 24 april 2023. 


Slutrapport - Tilläggsanalys av hjälpmedel. Fördjupad utredning av 


konsekvenserna vid eventuell tröskelväxling av hemsjukvården i Gävleborg 


diarieförd 24 april 2023. 


Slutrapport - Fördjupad utredning av konsekvenserna vid eventuell 


tröskelväxling av hemsjukvården i Gävleborg diarieförd 24 april 2023 
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Yrkanden 


Marie-Louise Hellström (LB), Lena Svahn (S) och Jonas Rask-Samuelsson 


(C): Bifall till kommunstyrelsens förslag.  


Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till Marie-Louise 


Hellströms m fl yrkande. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller 


detta.  


 


Beslutsexpediering 


Akt 


Region Gävleborg 
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§ 105 Dnr KS-00132/2023  


Omsorgsnämndens yttrande över revisionsrapport 
Framtidens äldreomsorg- för kännedom 


Kommunfullmäktige beslutar 


 


1. Informationen noteras till protokollet.          


Sammanfattning av ärendet 


Kommunrevisionen överlämnade i februari 2023 granskningsrapporten 


Framtidens äldreomsorg till omsorgsnämnden för yttrande senast 31 maj 


2023. 


  


Kommunfullmäktige fick den 3 april 2023 information om rapporten. Utifrån 


genomförd granskning är revisorernas bedömning att omsorgsnämnden inte 


säkerställt att arbetet med att utforma framtidens äldreomsorg bedrivs på ett 


ändamålsenligt sätt och med tillräcklig intern kontroll. 


 


Mot bakgrund av de iakttagelser som framkommit i granskningen lämnas 


följande rekommendationer till omsorgsnämnden: 


 


• att nämnden upprättar en plan/strategi som tydligt visar inriktningen 


 för arbetet med äldreomsorgen på lång sikt (>3 år). 


• att nämnden upprättar beslutsunderlag (planer/strategier) som är 


 heltäckande inom området, d v s att beslutsunderlagen omfattar 


 digitalisering, utbud av boenden och övriga delar som berör 


 granskningsområdet.  


• att nämnden fastställer direktiv för hur, när och i vilken omfattning 


 arbetet med framtidens äldreomsorg ska följas upp till nämnden. 


 


Besked gavs vid sammanträdet att omsorgsnämndens svar kommer att delges 


kommunfullmäktige för information. 


 


Omsorgsnämnden svarade på rapporten den 24 maj 2023, § 65. I den 


sammanfattande slutsatsen står det att det inte råder brist på planering inom 


förvaltningen, varken på lång eller kort sikt. Omsorgsförvaltningens ledning 


är fullt införstådda med att läget är att kalla närmast akut och att den 


förändring som just nu genomförs är absolut nödvändig.  
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Omsorgsförvaltningen behöver dock framledes förtydliga sina mål och 


uppdrag i verksamhetsplanen. Utöver den löpande text som inleder 


verksamhetsplanen bör eventuellt också beslutsunderlaget framgå så att det 


blir extra tydligt vad förvaltningen arbetar med och varför man gör det.  


Beslutsunderlag 


Kommunstyrelsens protokoll 7 september 2023, § 163 


Tjänsteskrivelse 31 augusti 2023 


Omsorgsnämndens protokoll 24 maj 2023, § 65 


Bilagor 1-5 


Kommunfullmäktiges protokoll 3 april 2023, § 33 


Revisorernas utlåtande 


Revisionsrapport- Framtidens äldreomsorg 


Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till att informationen 


noteras till protokollet. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller 


detta.  


 


Beslutsexpediering 


Akt  
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§ 106 Dnr KS-00032/2023  


Säkerställande av hbtqi-gruppers och -individers lika 
rättigheter och möjligheter 


Kommunfullmäktige beslutar 


 


1.  Samtliga nämnder ska arbeta för att säkerställa HBTQIA+ samt alla 


 individers lika rättigheter och för att utrota diskriminering. 


 


2.  Samtliga nämnder ska tre gånger per år redogöra i Stratsys för sitt arbete 


 med likabehandling och icke-diskriminering, för hur man säkerställer 


 gruppens lika rättigheter, hur man mäter och rapporterar eventuell 


 diskriminering, samt vilka åtgärder man vidtar för att komma till rätta 


 med eventuella brister. 


 


3.  Åtgärder ska utgå från rekommendationerna i "Kartläggning över 


 Ljusdals kommuns arbete samt medvetenhet kring hbtqi-grupper och -


 individers lika rättigheter och möjligheter" samt remissyttranden, och 


 utöver detta uppmanas nämnderna ta ytterligare egna initiativ. 


 


4.  Uppföljning ska ske till kommunstyrelsen en gång per år för att 


 säkerställa arbetet med HBTQIA+ och alla individers rättigheter. 


 


5.  En utredning ska initieras över övriga diskrimineringsgrunder.  


Sammanfattning av ärendet 


En motion William Våhlberg (C) om hbtqi-representation inkom 2021. 


Utifrån motionen gjordes en kartläggning av Ljusdals kommuns arbete samt 


medvetenhet kring hbtqi-grupper och -individers lika rättigheter och möjlig-


heter. I kartläggningen framkom att det finns stora brister i bemötande och 


kunskap kring hbtqi-personer och -grupper. I rapport listas föreslagna åtgär-


der för att säkerställa allas lika rättigheter och bidra till att utrota diskrimi-


nering i Ljusdals kommun. 


 


Målet är att Ljusdals kommun ska bli en mer inkluderande och attraktiv 


kommun genom att aktivt arbeta för att stärka medvetenheten kring hbtqi-


grupper och -individers lika rättigheter och möjligheter.   
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Kommunstyrelseförvaltningen föreslog 19 april 2023 kommunstyrelsen att 


besluta: 


 


 Samtliga nämnder ska arbeta för att säkerställa allas lika rättigheter 


och utrota diskriminering. 


 


 Samtliga nämnder ska tre gånger per år redogöra i Stratsys för sitt 


arbete med likabehandling och icke-diskriminering, för hur man 


säkerställer allas lika rättigheter, hur man mäter och rapporterar 


eventuell diskriminering, samt vilka åtgärder man vidtar för att 


komma till rätta med eventuella brister. 


 


 I enlighet med rekommendationerna från ”Kartläggning över 


Ljusdals kommuns arbete samt medvetenhet kring hbtqi-grupper och 


-individers lika rättigheter och möjligheter” samt remissyttranden. 


 


Arbetsutskottet föreslog 26 april 2023, § 44: 


 


 Samtliga nämnder ska arbeta för att säkerställa allas lika rättigheter 


och utrota diskriminering.  


 


 Samtliga nämnder ska tre gånger per år redogöra i Stratsys för sitt 


arbete med likabehandling och icke-diskriminering, för hur man 


säkerställer allas lika rättigheter, hur man mäter och rapporterar 


eventuell diskriminering, samt vilka åtgärder man tar för att komma 


till rätta med eventuella brister. 


 


Kommunstyrelsen beslutade 10 maj 2023, § 91 att återremittera ärendet till 


arbetsutskottet för översyn av beslutsformuleringarna. 


Beslutsunderlag 


Kommunstyrelsens protokoll 16 augusti 2023, § 139 


Arbetsutskottets protokoll 7 juni 2023, § 82 


Kommunstyrelsens protokoll 10 maj 2023, § 91 


Arbetsutskottets protokoll 26 april 2023, § 44 


Kommunstyrelseförvaltningens skrivelse 19 april 2023 


Yttrande från omsorgsnämnden 28 mars 2023 


Yttrande från samhällsserviceförvaltningen 20 mars 2023 


Yttrande från utbildningsförvaltningen 28 mars 2023 


Yttrande från arbetsmarknads- och socialförvaltningen 21 mars 2023 


Tjänsteskrivelse HBTQI 12 januari 2023 


HBTQI-kartläggning 11 januari 2023 
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Yttrande från ESHU över motion  


Motion från William Våhlberg 


Yrkanden 


Pernilla Färlin (M), Henrik Estander (L) och Lena Svahn (S): Bifall till 


kommunstyrelsens förslag.  


 


Jonas Rask-Samuelsson (C): Punkt 3 ska ändras till: Åtgärder ska utgå från 


rekommendationerna i "Kartläggning över Ljusdals kommuns arbete samt 


medvetenhet kring hbtqi-grupper och -individers lika rättigheter och 


möjligheter" samt remissyttranden, och utöver detta uppmanas nämnderna ta 


ytterligare egna initiativ. 


 


 Ove Schönning (S) och Mårten Züchner (V): Bifall till kommunstyrelsens 


förslag. Bifall till Jonas Rask- Samuelssons tilläggsyrkande.  


 


Karin Jansson (MP) och Kristoffer Kavallin (MP): Bifall till Jonas Rask-


Samuelssons tilläggsyrkande. Till kommunstyrelsens förslag ska tilläggas: 


 


1. Samtliga förvaltningar ska säkerställa att styr- och plandokument, 


blanketter och enkäter uppdateras så att de, där det är möjligt är könsneutrala 


samt tar hänsyn till sexuell läggning, könsidentitet och könsuttryck. 


2. En förvaltningsövergripande idégrupp skapas. Den ska främja samt 


säkerställa fortsatt utveckling i kommunens arbete med HBTQIA+relaterade 


frågor. 


3. I första steget ska alla chefer, personalansvariga och fackliga 


skyddsombud i Ljusdals kommun utbildas i hur det skapas en miljö där alla, 


oavsett sexuell läggning, könsidentitet, eller könsuttryck, kan vara öppna och 


ges lika förutsättningar. Resurser för detta tas inom respektive nämnds ram. I 


steg 2 när den utbildningen är klar, ska övrig personal även genomgå samma 


utbildning. Information om diskrimineringsgrunder inklusive hbtqi ingår i 


politikernas utbildning. 


4. Ljusdals kommuns kommunikation bör vara normkritisk och utgå ifrån 


målet om ett jämlikt, jämställt, demokratiskt och hållbart samhälle. 


5. Mötesplatser för unga hbtqi-personer ska arrangeras regelbundet. 


 


Ajournering begärs. Efter tio minuter återupptas förhandlingarna. 
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Propositionsordning 


Ordföranden ställer kommunstyrelsens förslag gällande punkt 3 mot Jonas 


Rask-Samuelssons yrkande gällande punkt 3. Ordföranden finner att 


kommunfullmäktige beslutat bifalla Jonas Rask-Samuelssons yrkande. 


 


Omröstning begärs. 


 


Kommunfullmäktige godkänner följande propositionsordning: 


 


Ja-röst för att bifalla yrkandet, Nej-röst för att avslå yrkandet.  


Omröstningsresultat 


Med 20 Ja-röster mot 20 Nej-röster har kommunfullmäktige med hjälp av 


ordförandens utslagsröst beslutat bifalla Jonas Rask-Samuelssons 


tilläggsyrkande. 


 


Marit Holmstrand (S), Ove Schönning (S), Lena Svahn (S), Sawsan Ghazal 


(S), Kristina Michelson (S), Walle Olsson (S), Maria Fernmalm (S), Lennart 


Canskog (S), Annelie Wallberg (S), Gunnar Eriksson (S), Sara Cedenman 


(S), Jan Nordlinder (S), Jonas Rask-Samuelsson (C), Anna-Karin Zachrisson 


(C), Sigurd Mattsson (C), Barbro Andin Mattsson (C), Kiki Furstedt (V), 


Mårten Züchner (V), Kristoffer Kavallin (MP) och Karin Jansson (MP) 


röstar Ja. 


 


Pernilla Färlin (M), Lars Molin (M), Ulf Nyman (M), Carina Bergen (M), 


Stefan Bergen (M), Johannes Bergen (M), Kjell Israelsson (M), Henrik 


Estander (L), Bertil Skoog (L), Fredrik Röjd (LB), Jonny Mill (LB), Marie-


Louise Hellström (LB), Eva-Marie Forslin (LB), Henrik Karlström (SD), 


Jens Furuskog (SD), Sven Persson (SD), Magnus Florkölen (-), Thomas 


Svensk (SD), Magnus Nyholm (SD) och Roger Kastman (KD) röstar Nej. 


 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till övriga punkter i 


kommunstyrelsens förslag. Ordföranden finner att kommunfullmäktige 


bifaller dessa.  


 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till Karin Janssons 


tilläggsyrkanden. Ordföranden finner att kommunfullmäktige avslår dessa.  
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Reservationer 


Kristoffer Kavallin (MP) och Karin Jansson (MP) reserverar sig mot 


beslutet.  


 


Beslutsexpediering 


Akt 


Samtliga nämnder och förvaltningar för verkställande 
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§ 107 Dnr KS-00320/2023  


Revidering av taxor enligt Lagen om skydd mot olyckor 
och Lagen om brandfarliga och explosiva varor 


Kommunfullmäktige beslutar 


 


1. Förslaget till ny taxa för myndighetsutövning enligt Lag (2003:778) om 


 skydd mot olyckor (LSO) samt Lag (2010:1011) om brandfarliga och 


 explosiva varor (LBE), fastställs. 


 


2. Taxan gäller från och med att fullmäktiges beslut vunnit laga kraft.  


Sammanfattning av ärendet 


Inom ramen för samverkansavtalet mellan räddningstjänsterna i Hälsingland 


och den gemensamma förebyggandehanteringen har förebyggandegruppen 


arbetat fram ett gemensamt förslag för timtaxa och taxa för myndighets-


utövningen inom Lag (2003:778) om skydd mot olyckor (LSO) samt Lag 


(2010:1011) om brandfarliga och explosiva varor (LBE). Den 1 januari 2021 


trädde den reviderade LSO i kraft och räddningstjänsterna fick i samband 


med detta utökade möjligheter för debitering i samband med tillsyn. I den 


tidigare versionen av LSO hade räddningstjänsten rätt att ta betalt för ”till-


synsbesök”, detta ändrades till dagens ”tillsyn” som därmed även omfattar 


för- och efterarbete i samband med en tillsyn. Denna lagändring har, tillsam-


mans med förebyggandesamverkan, föranlett ett behov av en översyn av 


timavgiften och taxan. 


 


Förslaget innebär att timavgiften och taxan för myndighetsutövningen är 


densamma i hela Hälsingland. Den gemensamma taxan leder till enhetlighet 


och tydlighet mot de parter där tillsyn genomförs eller som söker hanterings-


tillstånd enligt LBE, samtidigt som arbetet internt i arbetsgruppen blir 


enklare då debiteringen är enhetlig.  


 


Beräkningen av timavgiften har genomförts utifrån den beräkningsmall som 


Sveriges Kommuner och Regioner (SKR) har tagit fram. Beräkningsmallen 


syftar till att underlätta beräkningen av den kostnad som kommunen har i 


genomsnitt per timme för den handläggning som utförs inom ett myndighets-


område. Beräkningsmodellen består i huvudsak av två områden; kostnad och 


tid. Kostnaden beräknas utifrån alla relevanta direkta och indirekta kost-


nader. Exempel på direkta kostnader är personalkostnader, försäkringar, 
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material och utrustning. Exempel på indirekta kostnader är lokalkostnader, 


kapitalkostnader, administrationskostnader, nämndens kostnad och licenser/ 


programvaror. Tiden utgörs av den tid i timmar per år som en handläggare i 


genomsnitt ägnar åt handläggningen. 


 


Förslaget för taxan innebär en taxa med fasta avgifter för såväl tillsyn som 


tillstånd och baseras till stora delar på SKR:s mall för indelning och beräk-


ningssätt för myndighetsutövning inom LSO och LBE. Taxan är indelad i 


olika verksamhetstyper där antalet arbetstimmar för ett standardärende ligger 


till grund för respektive taxa.  


 


I arbetet med taxan har hänsyn tagits till såväl den nya tillsynsföreskriften 


utgiven av Myndigheten för Samhällsskydd och Beredskap, MSB, som den 


kunskap som finns i förebyggandegruppen gällande ärendetyper och hand-


läggningstider. Hänsyn har tagits till lagändringen gällande kommunens rätt 


att ta betalt för tillsyn och omfattar därmed även för- och efterarbete. 


Beslutsunderlag 


Kommunstyrelsens protokoll 16 augusti 2023, § 140 


Samhällsservicenämndens protokoll 13 juni 2023, § 74 


Samhällsserviceförvaltningens skrivelse 2 juni 2023 


Förslag reviderade taxor 2 juni 2023 


Yrkanden 


Ulf Nyman (M): Bifall till kommunstyrelsens förslag.  


Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till Ulf Nymans 


yrkande. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  


 


Beslutsexpediering 


Akt 


Samhällsservicenämnden 
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§ 108 Dnr KS-00379/2023  


Interpellation från Kristoffer Kavallin (MP) till 
kommunstyrelsens ordförande Pernilla Färlin (M) om 
extremväder, klimatanpassning och kommunens 
beredskap. Svar 


Kommunfullmäktige beslutar 


 


1. Interpellationen får framställas. 


 


2. Interpellationen anses besvarad.  


Sammanfattning av ärendet 


Kristoffer Kavallin (MP) har ställt en interpellation om extremväder, 


klimatanpassning och kommunens beredskap. I interpellationen skriver han: 


 


"Ovädret Hans riktade ett starkt fokus på vårt samhälles bristande 


förberedelser för hantering av extremt väder, brister som bara de mest 


hårdnackade klimatförnekare kan blunda för. Människans utsläpp av 


växthusgaser fortsätter öka, extrema väderförhållanden är allt  


vanligare och kommer fortsätta bli allt vanligare som en följd av den globala 


uppvärmningen och dess påverkan på vår jords klimat. 


 


Ovädret Hans var en följd av aldrig tidigare uppmätta temperaturer över land 


och vatten på olika håll i världen sommaren 2023, vilket även drabbade oss i 


Ljusdals kommun – för vår del i form av extrem nederbörd. 


 


Ovädret Hans medförde kanske inte alltför dramatiska följder just i Ljusdals 


kommun, men vi behöver bara blicka tillbaka till skogsbränderna 2018 för 


att se, att vi aldrig kan veta var och när extrema vädersituationer slår till. 


2021 drabbades Gävle av rekordstora översvämningar i stadens villakvarter. 


Ovädret Hans medförde nu översvämningar som drabbade invånare i 


Ovanåker och Hudiksvall. Var slår det till nästa gång? Och i vilken  


form? 


 


Svenska Miljöinstitutet kom i början av sommaren med sin senaste rapport 


om kommunernas klimatanpassning där Ljusdals kommun hamnar på en 


föga imponerande 155:e plats av de 194 kommuner som svarat på institutets 


frågor. I Hälsingland hamnar endast Nordanstigs kommun lägre. 
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Branschorganisationen Svenskt Vatten har i sin senaste rapport från i våras 


om investeringsbehov och framtida kostnader för kommunalt vatten och 


avlopp visat på hur katastrofalt eftersatt underhåll och investeringar i vatten 


och avlopp varit i decennier i landets kommuner. Ett direkt bevis på detta är 


att kommunala VA-system inte alls räcker till vid extrema regnmängder 


under kort tid. Det såg vi här i kommunen när ovädret Hans slog till och 


järnvägsviadukten i Ljusdal förvandlades till en mindre sjö och  


villor med kommunalt avlopp fick se sina källare förvandlas till en 


illaluktande swimmingpool." 


 


Kristoffer Kavallin ställer följande frågor: 


 


 Hur ser kommunens investeringsplaner ut för att i närtid möta 


extrema påfrestningar på kommunens VA-system? 


 Vilka åtgärder avser kommunen att vidta för att i närtid åstadkomma 


en bättre beredskap att hantera extrema vädersituationer? 


 


Kommunstyrelsens ordförande Pernilla Färlin (M) har svarat på 


interpellationen: 


 


”Investeringsplanerna tas fram av Ljusdal Energi, det man idag gör är att 


man reinvesterar i eftersatt underhåll av våra ledningsnät. Även en 


dagvattenutredning pågår, detta följs upp genom våra ägarsamråd. Man 


håller även på att anställa en VA ingenjör som i sin roll ska arbeta 20% på 


Ljusdal Energi och forska i projektet Future pro city, 80%, för att vi ska 


kunna möte de problem som kan uppstå vid till exempel extremväder och 


klimatanpassning. 


 


Vad vi kan se idag är att kommunens krisberedskap fungerar fantastiskt bra. 


Både vid branden i Tallåsen och vid de höga flöden som var i augusti på 


grund av regnet. Kommunen gick direkt upp i beredskap och där ingår 


kommundirektör, säkerhetschef, kommunikatör, räddningstjänst och Ljusdal 


Energi. Vid till exempel den översvämningsrisk som var, samarbetade även 


Ellevio och SMHI med vår krisberedskapsgrupp, för att göra de 


bedömningar av vad man eventuellt skulle behöva göra för insatser. Jag som 


KSO fick uppdateringar om hur läget var kontinuerligt. Jag känner mig 


otroligt trygg med vårt beredskapsarbete, vilket också utvärderats efter dessa 


händelser. I landet använder man Ljusdals kommuns beredskap som ett bra 


exempel för andra kommuners arbete med detta, och jag vill verkligen 


berömma alla de som arbetat med vår krisberedskap, som är av högsta klass. 
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Ser vi på frågeställning lite på sikt och kopplar den till vårt miljöarbete, så 


har Kommundirektören, i samband med uppdraget att utreda organisationen i 


Ljusdals kommun, även fått uppdrag att ta fram ett förslag på vad ett samlat 


miljöarbete inom kommunen ska omfatta/innehålla, hur det ska organiseras 


och bedrivas. Det för att få till mer verkstad, att vi går från dokument till 


konkreta åtgärder, när det gäller klimat och miljöåtgärder samt för att 


Ljusdals kommun ska kunna ingå en överenskommelse med länsstyrelsen 


om miljöåtagandet." 


 


Interpellationsdebatt äger rum med inlägg från Kristoffer Kavallin (MP), 


Pernilla Färlin (M), Fredrik Röjd (LB), Lena Svahn (S), Henrik Karlström 


(SD) och Karin Jansson (MP).  


Beslutsunderlag 


Interpellation 


Interpellationssvar 


Propositionsordning 


Ordföranden frågar om interpellationen får framställas. Ordföranden finner 


att kommunfullmäktige bifaller detta . 


 


Ordföranden frågar om interpellationen kan anses besvarad. Ordföranden 


finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  


 


Beslutsexpediering 


Akt 
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§ 109 Dnr KS-00388/2023  


Motion från Kristoffer Kavallin (MP) om utveckling av 
Ljusdals vattentorn som besöksmål 


Kommunfullmäktige beslutar 


 


1. Motionen skickas till kommunstyrelsen för beredning.  


Sammanfattning av ärendet 


Kristoffer Kavallin (MP) har lämnat en motion om utveckling om Ljusdals 


vattentorn som besöksmål.  


 


I motionen skriver han: 


 


"Ljusdals vattentorn är ett fantastiskt vackert landmärke med högt 


kulturhistoriskt värde. 1914 fick Ljusdal köpingsrättigheter och då öppnades 


möjligheten att investera i infrastruktur och säkra friskt vatten åt 


kommunmedborgarna. 


 


1915 anlitades arkitekten Cyrillus Johansson att rita vattentornet som sedan 


uppfördes och färdigställdes 1917 mitt i en period starkt präglad av första 


världskrigets mörker och umbäranden. 


 


I mycket stark kontrast till detta mörker stod vattentornet! Med en kvarts 


miljon tegelstenar, speciell murningsteknik, smyckat med olika tecken, 


blinderingar och en vacker tornlanternin högst upp på det 30 meter höga 


tornet blev detta en triumferande symbol för framåtanda. 


 


Redan från början var tornet tänkt som en utsiktsplats där besökare mot en 


kostnad av 25 öre kunde gå upp och beundra vattenkroppar som Ljusnan, 


Växnan, Kyrksjön, en mängd bekanta bergstoppar och utsikten över hela vår 


fantastiska dalgång. 


 


Tornet är för oss i miljöpartiet en självklar symbol för friskt vatten, hälsa och 


den framåtanda som präglat vår bygd och vi tycker att det är hög tid att det 


uppmärksammas mer och att fler får möjlighet att ta del av denna juvel! 


 


Vi vill att vattentornet ska utvecklas som besöksmål, kanske i kommunal 


regi, eller kanske i samarbete med aktörer som till exempel Ljusdalsbygdens 
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museum eller Länsmuseet. Vi vill också att utsikten från vattentornet med 


digital teknik ska bli tillgänglig för alla. Rörelsehinder, trötta ben eller 


boende på annan ort ska inte vara något hinder för att ta del av utsikten!" 


 


Kristoffer Kavallin vill att kommunfullmäktige ger kommunchefen i uppdrag 


att 


- utveckla vattentornet som besöksmål 


- göra utsikten från vattentornet tillgänglig via webben 


Beslutsunderlag 


Motion daterad 26 augusti 2023 


Propositionsordning 


Ordföranden föreslår att motionen skickas till kommunstyrelsen för 


beredning. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  


 


Beslutsexpediering 


Akt 


Kommunstyrelsen 
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§ 110 Dnr KS-00377/2023  


Motion från Kiki Furstedt (V) m fl om tillgång för 
förtroendevalda till detaljerade budgetar från 
kommunens nämnder 


Kommunfullmäktige beslutar 


 


1. Motionen skickas till kommunstyrelsen för beredning  


Sammanfattning av ärendet 


Kiki Furstedt (V) har lämnat en motion om tillgång till förtroendevalda till 


detaljerade budgetar från kommunens nämnder. 


 


I motionen skriver hon: 


 


"Varje år innefattar ett stort jobb att ta fram kommunens budget, detta är en 


av de viktigaste uppgifter som vi politiker har. 


 


Under flera år har vi upplevt det som svårt att få fram en detaljerad budget 


från nämnderna. Att kunna genomlysa nämndernas budget på en detaljnivå 


är viktigt för att vi som politiker ska fatta korrekta beslut.  


 


Vänsterpartiet Ljusdal vill därför att det ska bli obligatoriskt för nämnderna 


att varje år tillhandahålla politiken en detaljerad budget idag kallad 


sifferbudget.Det är speciellt viktigt för den demokratiska processen att vi har 


underlag som är transparenta och aktuella. 


 


Vi bifogar till denna motion detaljbudgeten för samhällsservicenämnden som 


vi vill ska ses som ett exempel på hur detaljbudgeten kan se ut från varje 


nämnd. Till detta vore det också önskvärt att varje enhetschef skriver en 


kommentar till posterna där man förklarar kort vad pengarna används till. Vi 


önskar också veta hur många anställda som varje enhet har och om det är 


vakanta platser som ska tillsättas eller om det skulle vara för många anställda 


för tillfället." 
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I motionen yrkas: 


 


1. Det ska bli obligatoriskt för nämnderna att vid budgetdialogen 


tillhandahålla politiken en detaljerad budget likt den för 


samhällsservicenämnden. 


2. Varje enhetschef ska skriva en kort kommentar om vad pengarna 


används till och  om det kommer att bli ändringar framöver. 


3. Varje enhetschef ska redovisa för antalet anställda samt om det finns 


vakanser som ska tillsättas  


Beslutsunderlag 


Motion daterad 21 augusti 2023 


Propositionsordning 


Ordföranden föreslår att motionen skickas till kommunstyrelsen för 


beredning. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  


 


Beslutsexpediering 


Akt 


Kommunstyrelsen 
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§ 111 Dnr KS-00363/2023  


Medborgarförslag med önskemål om att röja sly runt 
Kyrksjön 


Kommunfullmäktige beslutar 


 


1. Medborgarförslaget delegeras till samhällsservicenämnden för beslut.  


Sammanfattning av ärendet 


Ett medborgarförslag har inkommit med önskemål om att arbetsmarknads-


enheten ska röja sly runt Kyrksjön. På den södra sidan skyms både sjön och 


Ljusdals kyrka av slyn. Slyn ska tas reda på och tas till värmeverket.  


Beslutsunderlag 


Medborgarförslag  


Propositionsordning 


Ordföranden föreslår att medborgarförslaget delegeras till samhällsservice-


nämnden för beslut. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller 


detta.  


 


Beslutsexpediering 


Akt 


Samhällsservicenämnden för beslut 


Förslagsställaren  
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§ 112 Dnr KS-00361/2023  


Medborgarförslag om att bygga en discgolfbana i 
Ljusdal 


Kommunfullmäktige beslutar 


 


1. Medborgarförslaget delegeras till samhällsservicenämnden för beslut.  


Sammanfattning av ärendet 


Ett medborgarförslag med önskemål om att bygga en discgolfbana i Ljusdal 


har inkommit. Förslagsvis kan den byggas i anslutning till elljusspåret i 


Ljusdal. 


 


Förslagsställaren skriver att "discgolf är en mycket kostnadseffektiv 


spontanidrott som kan installeras i princip var som helst. Discgolf passar alla 


människor i alla åldrar och är en billig hobby då en disk kostar kring 100 


kronor. 


 


Diskgolf är en sport som engagerar både över- och underkropp, är 


konditionsträning och som även ger mental stimulering. Människor med 


begränsad kondition kan börja långsamt och gradvis öka sin spelnivå och 


kondition. 


 


Det är ett fint sätt att ta sig ut i naturen på samtidigt som man kan göra något 


roligt antingen själv eller med familj och vänner. En bra och utmanande bana 


lockar spelare från närliggande kommuner och även turister då de som 


utöver sporten gärna uppsöker banor i närheten när de är på genomresa. Ofta 


samlar en bana snabbt en aktiv grupp av spelare som gärna hjälper till i 


underhållet och utvecklingen av området. 


 


Om beslut tas att bygga en bana kan man ta hjälp att utforma den av svenska 


företag som nischat sig på discgolf. Ett företag som exempel är Lattitud 64 


som finns i Skellefteå. Det går att be lokala företag om sponsring exempelvis 


genom att de kan sponsra med korgar som märks med deras företagslogo. 


 


Det går även att kolla upp hur man gjort på närliggande banor. Närmast är 


banan i Färila som är nybyggd men också i Söderhamn, Bollnäs och Edsbyn 
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Beslutsunderlag 


Medborgarförslag 


Propositionsordning 


Ordföranden föreslår att medborgarförslaget delegeras till samhälls-


servicenämnden för beslut. Ordföranden finner att kommunfullmäktige 


bifaller detta.  


 


Beslutsexpediering 


Akt 


Samhällsservicenämnden för beslut 


Förslagsställaren 
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§ 113 Dnr KS-00358/2023  


Medborgarförslag om en kommunal flotte för 
rullstolsburna 


Kommunfullmäktige beslutar 


 


1. Medborgarförslaget skickas till kommunstyrelsen för beredning.  


Sammanfattning av ärendet 


Ett medborgaförslag med önskemål om en kommunal flotte för 


rullstolsburna har inkommit.  


 


Förslagsställaren skriver: 


 


"Att ta sig ut på Ljusnans vatten och njuta av fina sommardagar på en större 


flotte, är ett signum för Ljusdal. I Ljusdal och Järvsö är det en mycket 


populär aktivitet, på ett sätt som inte finns på många andra orter i Sverige. 


Tyvärr är det få rörelsehindrade i tex rullstol som har möjlighet till en sådan 


exklusiv aktivitet.  


 


Mänga är dem som tidigare haft en aktiv fritid i ex fritidsfisket, men som nu 


tvingas hålla sig på torra land. Det är även i övrigt svårt för en rörelsehindrad 


att komma nära vatten, då det inte finns riktigt anpassade miljöer med 


infrastruktur i form av ramper och bryggor för det. Att iordningställa en 


markyta med lämplig ramp ut till en stadig och anpassad flotte som 


manövreras av sommarferiearbetande ungdomar vore en fantastisk åtgärd för 


att förgylla de rörelsehindrades tillvaro om sommaren. Det skulle även sätta 


Ljusdal på kartan än mer."  


Beslutsunderlag 


Medborgarförslag juli 2023 


Propositionsordning 


Ordföranden föreslår att medborgarförslaget skickas till kommunstyrelsen 


för beredning. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  


 


Beslutsexpediering: Akt, kommunstyrelsen, förslagsställaren 
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§ 114 Dnr KS-00335/2023  


Medborgarförslag om nedsättning av högsta tillåtna 
hastighet på del av väg 310 i Hamra 


Kommunfullmäktige beslutar 


 


1. Medborgarförslaget delegeras till samhällsservicenämnden för beslut.  


Sammanfattning av ärendet 


Ett medborgarförslag med önskemål om nedsättning av högsta tillåtna 


hastighet på del av väg 310 i Hamra har inkommit.  


 


Förslagsställaren föreslår att den högsta tillåtna hastigheten på väg 310 ska 


sänkas till 40 km/tim genom Hamra samhälle i sin helhet. 


 


Under 2021 inlämnade en privatperson i Hamra en ansökan till Länsstyrelsen 


(7686-2021) om att den högsta tillåtna hastigheten genom Hamra tätort i sin 


helhet skulle nedsättas till 40 km/tim. Som skäl för detta angavs bland annat 


olägenheter då trafiken passerade tätt intill personens bostadsbyggnad 


belägen endast cirka 150 cm från vägens körbana. Även den högsta tillåtna 


hastigheten 60 km/tim invid den egna fastigheten, samt inom den del av  


Hamra där fastigheten är belägen, upplevdes som en trafikfara. 


 


Efter att Länsstyrelsen inhämtat uppgifter genom remisser där 


Polismyndigheten Polisområde Mitt samt Trafikverket Region Mitt yttrat 


sig, fattade Länsstyrelsen under sommaren 2022 beslut (6855-2021) att inte 


sänka hastigheten från 60 km/tim till 40/km genom den aktuella delen av 


Hamra. Därmed avslogs ansökan. 


 


Jag har därefter givits tillfälle att ta del av samtliga handlingar som rör 


ansökan. Vid genomgång av dessa upplever jag, och ytterligare ett antal 


personer med kännedom om förhållandet, att det finns brister i ärendets 


handläggning. Uppgifter som lett fram till avslaget kan ifrågasättas eller vara 


felaktiga. 


 


Vi vänder oss emot att Trafikverket i sitt yttrande anför att siktförhållandena 


längs den aktuella sträckan ”begränsas en aning av kurva samt backkrön”. 


Enligt vår uppfattning begränsas siktförhållandena längs 60-sträckan mer än 


”en aning” i dess sydöstra del där det förutom backkrön även finns en 
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synnerligen skarp kurva. I anslutning till denna finns en bostadsbyggnad 


placerad tätt intill vägkanten vilket skapar skymd sikt i kurvan. Mitt i kurvan 


ansluter en allmän väg samt en lokalgata som bland annat betjänar Hamra 


Konferens & Vildmarkscenter med restaurang. Anslutningen har kraftig 


lutning ner mot väg 310. 


 


Längs 60-sträckan mynnar även den lokalgata som med en brant backe leder 


trafiken från samhällets övre delar, Hamra Besparingsskogs arbetsplatser 


samt Hamra kyrka, ned till väg 310. 


 


Trafikverket skriver även att vägen omges ”av åker- och ängsmark samt lite 


skog” och att ”den aktuella sträckan ligger utanför tättbebyggt område”. 


Trafikverket konstaterar också att årsmedelsdygnstrafiken vid mätningen 


2021 är cirka 280 fordon. Beträffande vägens omgivningar så omges den 


aktuella ”60-sträckan” genom Hamra till större delen av sammanhållen 


bebyggelse samt tomtmark. Omfattningen av åker och ängsmark samt skog 


är begränsad. 


 


Uppgiften om årsmedelsdygnstrafiken har vi ingen anledning att betvivla. 


Det som däremot inte framgår av uppgiften är att den till en icke obetydlig 


del utgörs av tung trafik då väg 310 är en välutnyttjad ”smitväg” mellan E 45 


och Riksväg 84 samt som en förlängning av väg 296 mellan E 45 och 


Riksväg 84. Inte minst detta talar för att den högsta tillåtna hastigheten 


genom Hamra samhälle som helhet bör nedsättas till 40 km/tim. 


 


Polismyndigheten anser i sitt yttrande att ”då inga allvarliga störningar eller 


olyckor inträffat på sträckan är den nu gällande hastighetsbegränsningen 


rimlig”. Yttrandet känns väl inte helt klockrent då det kan tolkas som att det 


krävs en olycka innan polismyndigheten ändrar ståndpunkt. Vad jag förstår 


är hastighetsbegränsningar till för att i preventivt syfte undvika olyckor. 


 


Mot bakgrund av det jag anfört här ovan, samt att det upplevs som ologiskt 


att dagens ”40-gräns” slutar mitt i samhället, varefter en mer trafikfarlig 


sträckning av väg 310 vidtar, så anser jag att det är angeläget att hela Hamra 


samhälle omfattas av 40 km/tim som högsta tillåtna hastighet. Då frågan 


även drivs av Orsa Finnmarks Bygdekommitté så ser jag gärna att 


kommunfullmäktige i Ljusdals kommun medverkar till den ovan beskrivna 


utökningen  av hastighetsbegränsningens sträcka genom att bifalla detta 


medborgarförslag.  


Beslutsunderlag 


Medborgarförslag 







 


Kommunfullmäktige 


PROTOKOLL 


Sida 


44(56) 


Datum 


2023-09-25 


 


 


  
 


 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 


     


 


Propositionsordning 


Ordföranden föreslår att medborgarförslaget delegeras till 


samhällsservicenämnden för beslut.  Ordföranden finner att 


kommunfullmäktige bifaller detta.  


 


Beslutsexpediering 


Akt 


Samhällsservicenämnden för beslut 


Förslagsställaren  
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§ 115 Dnr KS-00334/2023  


Medborgarförslag om bygdepeng för Ljusdals 
kommuns kraftverk 


Kommunfullmäktige beslutar 


 


1. Medborgarförslaget skickas till kommunstyrelsen för beredning.  


Sammanfattning av ärendet 


Ett medborgarförslag om bygdepeng för Ljusdals kommuns kraftverk har 


inkommit. 


 


Förslagsställarna vill att Ljusdals kommun genom Ljusdals Energi betalar ut 


bygdepeng för sina vattenkraftverk. 


 


Beslutsunderlag 


Medborgarförslag 26 juni 2023 


Propositionsordning 


Ordföranden föreslår att medborgarförslaget skickas till kommunstyrelsen 


för beredning. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  


 


Beslutsexpediering 


Akt 


Förslagsställaren 


Kommunstyrelsen 
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§ 116 Dnr KS-00333/2023  


Medborgarförslag om inrättande av palliativt vårdteam i 
kommunen 


Kommunfullmäktige beslutar 


 


1. Medborgarförslaget skickas till kommunstyrelsen för beredning.  


Sammanfattning av ärendet 


Ett medborgarförslag om inrättande av palliativt vårdteam i kommunen har 


inlämnats. 


 


Förslagsställaren skriver: 


 


"Ett palliativt vårdteam ska erbjudas där patienten väljer att vårdas, i 


hemmet, i ett omsorgsboende eller på en specialiserad palliativ enhet vilket 


vi saknar här i Ljusdal.  


 


Jag och många med mig vill se en utveckling av den palliativa vården i 


Ljusdals kommun, ett team som arbetar runt patienten, i egna hemmet eller 


på ett boende, ett team som består av samma personer, utbildade för att 


tillgodose de fyra hörnstenarna i palliativ vård: 


 


 närhet 


 helhet 


 kunskap 


 empati 


 


Idag finns ej något sådant team på omsorgsboendena utan det sätts in 


personal som är tillgänglig och i vilket de flesta fall är outbildade med ingen 


kunskap om människan och vårdbehovet i livets slutskede. 


 


Önskan gäller att skapa ett palliativt vårdteam inom kommunen som 


tillgodoser patientens behov i livets slut på ett professionellt sätt för ett 


värdigt avslut." 


Beslutsunderlag 


Medborgarförslag 22 juni 2023 
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Propositionsordning 


Ordföranden föreslår att kommunfullmäktige skickar medborgarförslaget till 


kommunstyrelsen för beredning. Ordföranden finner att kommunfullmäktige 


bifaller detta.  


 


Beslutsexpediering 


Akt 


Förslagsställaren 


Kommunstyrelsen  
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§ 117 Dnr KS-00330/2023  


Medborgarförslag med önskemål om röjning av sly 
längs Ljusnan mellan Ljusdal och Järvsö 


Kommunfullmäktige beslutar 


 


1. Medborgarförslaget skickas till kommunstyrelsen för beredning.  


Sammanfattning av ärendet 


Ett medborgarförslag med önskemål om röjning av sly längs Ljusnan mellan 


Ljusdal och Järvsö har inlämnats.  


 


Förslagsställaren skriver: 


 


"När man kommer från Järvsö mot Ljusdal ser man inte mycket av vad 


Ljusdal har att visa upp. 


 


Om man kunde röja och fälla träd mellan Rv 83 och älven, skulle det bli 


bästa reklamen att besöka även Ljusdal. Det är ju väldigt fint ända från 


golfbanan till älvbron. 


 


Även om det är privat mark, borde det gå att komma överens att åtminstone 


glesa ur träden rejält så det syns emellan stammarna. Sly blir väl markägarna 


bara glad om det försvinner. 


 


Tänk att få visa upp golfbanan, Älvvallen, Folkparken, Hembygdsgården, 


koloniområdet, m.m."  


Beslutsunderlag 


Medborgarförslag 20 juni 2023 


Propositionsordning 


Ordföranden föreslår att kommunfullmäktige skickar medborgarförslaget till 


kommunstyrelsen för beredning. Ordföranden finner att kommunfullmäktige 


bifaller detta.  


 


Beslutexpediering: Akt, Förslagsställaren, Kommunstyrelsen 
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§ 118 Dnr KS-00374/2023  


Medborgarförslag om trafiksäkerhetsåtgärder runt 
Stenhamreskolan 


Kommunfullmäktige beslutar 


 


1. Medborgarförslaget skickas till kommunstyrelsen för beredning.  


Sammanfattning av ärendet 


Ett medborgarförslag med önskemål om trafiksäkerhetsåtgärder runt 


Stenhamreskolan har inkommit. Förslagsställaren skriver: 


 


"Jag skriver till er som representant för flera boende på Stenhamregatan och 


Västra Gränsgatan med anledning av några trafikrelaterade problem som 


påverkar vårt område negativt. 


 


Det handlar om fordon, mestadels EPA-traktorer, som framförs och parkeras 


på våra gator under skoldagar, mellan klockan 08:00 och 16:00. På 


Stenhamregatan har det blivit vanligt att våra privata uppfarter används som 


vändplatser för dessa fordon, då gatan saknar vändplats. Detta skapar en 


säkerhetsrisk för lekande barn när dessa fordon framförs i hög hastighet. 


 


På Västra Gränsgatan är det liknande problem men med en annan vinkling. 


Där skapar parkerade fordon hinder som försvårar framkomligheten, 


speciellt vid möten mellan fordon. 


 


Vi tror att dessa problem kan åtgärdas genom att införa ett parkeringsförbud 


på Stenhamregatan och Västra Gränsgatan under de specificerade tiderna. 


Dessutom skulle vägbulor på strategiska platser längs Västra Gränsgatan 


kunna hålla hastigheterna på en acceptabel nivå. 


 


Parkeringsbehovet i området är välkänt, vilket framgick i Ljusdals-Posten 


redan den 5 maj 2022 på sidan 5, när de skrev om att den yta som nyttjades 


för parkering av EPA-traktorer omvandlades till personalparkering. Som 


respons på detta problem föreslår vi att anlägga en ny parkeringsyta på 


ängen, nedanför Stenhamreskolan, som vetter mot kolonilotterna. 


 


Vi ser fram emot att höra från er."  







 


Kommunfullmäktige 


PROTOKOLL 


Sida 


50(56) 


Datum 


2023-09-25 


 


 


  
 


 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 


     


 


Beslutsunderlag 


Medborgarförslag 15 augusti 2023 


Propositionsordning 


Ordföranden föreslår att medborgarförslaget skickas till kommunstyrelsen 


för beredning. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  


 


Beslutsexpediering 


Akt 


Förslagsställaren 


Kommunstyrelsen 


 







 


Kommunfullmäktige 


PROTOKOLL 


Sida 


51(56) 


Datum 


2023-09-25 


 


 


  
 


 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 


     


 


§ 119 Dnr KS-00300/2023  


Ej verkställda beslut - första  kvartalet 2023 för individ- 
och familjeomsorgen 2023 


Kommunfullmäktige beslutar 


 


1. Informationen noteras till protokollet.           


Sammanfattning av ärendet 


Arbetsmarknads- och socialnämnden har översänt redovisning över ej 


färdigställda beslut för individ- och familjeomsorgen kvartal ett 2023.           


Beslutsunderlag 


Kommunstyrelsens protokoll 16 augusti 2023, § 151 


Tjänsteskrivelse 4 augusti 2023 


Arbetsmarknads- och socialnämndens protokoll 23 maj 2023, § 118  


Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till att informationen 


noteras till protokollet. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller 


detta.  


 


Beslutsexpediering 


Akt 


 


 







 


Kommunfullmäktige 


PROTOKOLL 


Sida 


52(56) 


Datum 


2023-09-25 


 


 


  
 


 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 


     


 


§ 120 Dnr KS-00302/2023  


Ej verkställda beslut - äldreomsorgen samt stöd och 
omsorg 2023 


Kommunfullmäktige beslutar 


 


1. Informationen noteras till protokollet.       


Sammanfattning av ärendet 


Omsorgsnämnden har översänt redovisning över ej verkställda beslut (SoL 


och LSS) som inte verkställts inom tre månader.             


Beslutsunderlag 


Kommunstyrelsens protokoll 16 augusti 2023, § 152 


Tjänsteskrivelse 4 augusti 2023 


Omsorgsnämndens protokoll 24 maj 2023, § 63 


Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till att informationen 


noteras till protokollet. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller 


detta.  


 


Beslutsexpediering 


Akt 


 


 







 


Kommunfullmäktige 


PROTOKOLL 


Sida 


53(56) 


Datum 


2023-09-25 


 


 


  
 


 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 


     


 


§ 121 Dnr KS-00398/2023  


Medborgarförslag med önskemål om farthinder på 
Hybovägen i Ämbarbo 


Kommunfullmäktige beslutar 


 


1. Medborgarförslaget delegeras till samhällsservicenämnden för beslut.  


Sammanfattning av ärendet 


Ett medborgarförslag med önskemål om farthinder på Hybovägen i Ämbarbo 


har inkommit. 


 


Förslagsställaren skriver: 


 


"Jag och många med mig i närområdet har ett viktigt förslag som jag tror ni 


har intresse av att se över. 


 


Det gäller ett övergångsställe i nedre Ämbarbo, på Hybo vägen mellan Per 


Ersvägen och Torsvägen. Det är busshållsplatser på båda sidor där och en hel 


del barn som stiger på och av. Det är många barn som passerar vägen för att 


ta sig till tex lekparken nedanför Ämbarbo bostadsområde med. Även många 


vuxna förstås som går och cyklar över där. 


 


Problemet är att det hålls alldeles för hög hastighet där! Alltid. Jag och flera 


andra föräldrar har följt våra barn till och från bussen och trots att man står 


vid övergångstället blåser bilarna bara förbi i hög hastighet. De flesta 


reflekterar inte ens att vi står där, ofta med viftande armar i hopp om sänkt 


fart. 


 


Det har ju även tidigare varit ett reportage om detta i Ljusdal Posten men 


ännu har det inte hänt något. Det kommer förr eller senare ske en olycka om 


inte man sätter in en åtgärd. Det känns väldigt otryggt att låta barn passera 


där. 


 


Tidigare när jag ställt frågan fick jag till svar att det ej var möjligt att göra ett 


förhöjt övergångsställe pga ergonomi för bussar bla. men nu har det ju gjorts 


upphöjda såna på flera ställen, tex på Bjuråkersvägen och  Verkstadsskole-


vägen, vilken visar sig ju vara väldigt effektivt. 


 







 


Kommunfullmäktige 


PROTOKOLL 


Sida 


54(56) 


Datum 


2023-09-25 


 


 


  
 


 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 


     


 


Vi hoppas nu verkligen att ni kan bygga upp detta övergångställe inom kort. 


Detta är ju en 40-sträcka men bilar som åker förbi just där kör minst 70 och 


tycks inte uppfatta att det är ett övergångsställe där. Det kommer tyvärr inte 


räcka att måla på vägstrecken. Snälla prioritera detta för säkerhetens skull."  


Beslutsunderlag 


Medborgarförslag     


Propositionsordning 


Ordföranden föreslår att medborgarförslaget delegeras till samhällsservice-


nämnden för beslut. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller 


detta.        


 


Beslutexpediering 


Akt 


Förslagsställaren 


Samhällsservicenämnden för beslut 


 







 


Kommunfullmäktige 


PROTOKOLL 


Sida 


55(56) 


Datum 


2023-09-25 


 


 


  
 


 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 


     


 


§ 122 Dnr KS-00416/2023  


Medborgarförslag om cykelväg längs Dellenbanan 


Kommunfullmäktige beslutar 


 


1. Medborgarförslaget skickas till kommunstyrelsen för beredning.  


Sammanfattning av ärendet 


Ett medborgarförslag med önskemål om cykelväg längs Dellenbanan har 


inkommit. 


 


Förslagsställaren skriver 


 


"Dellenbanan är en lokal skatt, och vi bör bevara den - men ibland betyder 


"bevara" att man ändrar funktionen lite för att bättre passa nutidens behov. 


 


I dagsläget används Dellenbanan sporadiskt för dressiner, främst uthyrda 


från Delsbo station men det finns även ett mindre antal privatägda dressiner. 


Det är bra att banan används och hålls ren, men med relativt enkla medel 


skulle den kunna användas långt mycket mer, av fler personer, och ha större 


samhällsnytta. 


 


I många delar av Sverige och världen har man gjort om gamla järnvägsspår 


till gång- och cykelvägar (se till exempel "Rails to Trails"-projekten i USA). 


Kostnaden är inte särskilt hög och innebär att man tillgängliggör upplevelsen 


för många fler. 


 


Om Ljusdals kommun skulle kunna gå före och göra om sträckan 


Gryttjesbo-Hybo till en gång- och cykelväg, ihopkopplad med det befintliga 


cykelnätet som dels går till Järvsö, dels till Ljusdals centrum, så skulle 


många kunna cykelpendla den sträckan, förutom de turister som  


kanske lockas testa längre cykelsträckor. 


 


I första hand bör man se över möjligheten att kombinera gång- och 


cykelvägen med den befintliga rälsen (lägga ner grus mellan rälsen eller 


liknande), i andra hand undersöka om rälsen bör tas bort och ersättas med en 


gång- och cykelväg."  







 


Kommunfullmäktige 


PROTOKOLL 


Sida 


56(56) 


Datum 


2023-09-25 


 


 


  
 


 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 


     


 


Beslutsunderlag 


Medborgarförslag 21 september 2023  


Propositionsordning 


Ordföranden föreslår att medborgarförslaget skickas till kommunstyrelsen 


för beredning. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  


 


Beslutsexpediering 


Akt 


Kommunstyrelsen 


Förslagsställaren 


 







